
PROTOKÓŁ  Nr XV.17.2019 

z obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 25 października 2019 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 19 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko  

i Marek Szponar, Skarbnik Miasta i Gminy Elżbieta Harań - Klimek,  przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych 

oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady XV Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.05 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co stanowi  o prawomocności obrad XV 

Sesji Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził Pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice. 

 

- wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, zostały oddane w pełnym brzmieniu - 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie wizerunku  

i głosu. 

 Witam serdecznie Burmistrza Jelcza-Laskowic pana Bogdana Szczęśniaka. Witam Zastępców 

Burmistrza: pana Romualda Piórko i pana Marka Szponara. Witam panią Skarbnik Elżbietę Harań 

– Klimek. Witam Sekretarza Gminy pana Dariusza Koprowskiego. Witam mecenasa Sławomira 

Borucha – Gruszeckiego. Witam prezesów spółek gminnych. Witam dyrektorów szkół. Witam 

Dyrektor Miejsko – Gminnego Centrum Kultury. Witam przedstawiciela Policji. Witam 

Kierownika Pływalni. Witam Dyrektora ZEA. Witam przedstawiciela „Gazety Powiatowej”. 

Witam przedstawicieli jednostek pomocniczych Gminy. Witam państwa radnych.  

 I, proszę państwa, odczytuję w tej chwili porządek obrad XV Sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XV Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków 

transportowych na 2020 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja 

Wrocławska. 

10. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku 

szkolnym 2018/2019.  

12. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 

13. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2019 r. 

14. Wolne wnioski. 

15. Komunikaty organów Gminy. 

16. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Czy, w związku z proponowanym porządkiem obrad, ktoś ma uwagi? Pan Burmistrz Bogdan 

Szczęśniak. Proszę bardzo. 
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Na salę obrad przybył radny Michał Pakosz, w związku z tym w obradach XV Sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, chciałbym złożyć 

wniosek o zmianę porządku  obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Wnoszę  

o ujęcie, w punkcie 10 porządku obrad sesji, projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2020 roku. I tak, dotychczasowy punkt 10 stanie 

się punktem 11 i kolejno. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w 

sprawie porządku obrad dzisiejszej sesji? Proszę państwa, sprawdzimy kworum, bo za chwilę 

będziemy głosować rozszerzenie porządku obrad oraz cały porządek sesji. Bardzo proszę 

uprzejmie żebyście państwo potwierdzili swoją obecność. 

 Proszę państwa, w takim razie będziemy głosować teraz wprowadzenie dodatkowego punktu : 

projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

w 2020 roku. Pan Burmistrz zaproponował żeby ten punkt był ujęty jako punkt dziesiąty,  

a następne punkty będą miały numerację o jeden zwiększającą się. 

 Kto z państwa radnych jest … Już możemy. Proszę państwa, kto jest za tym aby rozszerzyć 

porządek obrad proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku o zmianę porządku obrad XV Sesji, zgłoszonego przez Burmistrza Jelcza-

Laskowic, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Łukasz Dudkowski chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - wniosek został przyjęty – 

 

I, proszę państwa, przechodzimy teraz do przegłosowania całego porządku obrad XV Sesji Rady 

Miejskiej. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem całego porządku obrad proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. I kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia porządku obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Łukasz Dudkowski chwilowo nieobecny na sali obrad) 

 

Porządek obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XV Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2019-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków 

transportowych na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja Wrocławska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 

2020 roku. 

11. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej  

Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 

2018/2019. 

13. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 

14. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2019 r. 
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15. Wolne wnioski. 

16. Komunikaty organów Gminy. 

17. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 2: Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady 

Miejskiej. 

 Czy do tego protokołu macie państwo radni jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XIII 

Sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia protokołu z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -           19 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Łukasz Dudkowski chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - protokół z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

 Chciałam państwa poinformować o kilku rzeczach, które się zdarzyły i o paru rzeczach, które za 

chwilę się zdarzą. Punkt pierwszy dotyczy uroczystej inauguracji roku w Akademii Złotego 

Wieku. Uroczystość ta odbyła się 30 września i uczestniczył w tym wydarzeniu pan Burmistrz 

Bogdan Szczęśniak, uczestniczył pan Burmistrz Marek Szponar i uczestniczyłam ja. Bardzo 

piękna uroczystość. W tym roku były tam dodatkowo takie krótkie prelekcje dotyczące 

bezpieczeństwa i dotyczące szeroko jakby ujętych taki spraw, które są ważkie dla seniorów. Był 

pokaz dokonany przez panów policjantów oraz przez naszych strażaków. 

 05 października było 20-lecie Ligi Obrony Kraju. Uroczystość odbyła się na strzelnicy przy  

ul. Turniejowej. Państwo radni mieliście zaproszenia. I, proszę państwa, bardzo ciepła  

i sympatyczna uroczystość. Najpierw odbyło się strzelanie dla osób, które chciały wziąć udział  

w takiej rywalizacji, a później była część oficjalna i mniej oficjalna w bardzo ciepłym  

i klimatycznym miejscu jakim jest no piwnica w tej strzelnicy. 

 10 października odbyło się pasowanie na ucznia Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2. Odbyło się 

to w Centrum Sportu i Rekreacji na głównej sali. I tam również uczestniczył pan Burmistrz 

Bogdan Szczęśniak, pan Burmistrz Marek Szponar, pan Burmistrz Romuald Piórko i ja 

uczestniczyłam. Pomagaliśmy pani Dyrektor jeżeli chodzi o wręczanie rożków z cukierkami dla 

młodych adeptów nauki. 

 Dwudziestego czwartego, czyli wczoraj, odbyło się pasowanie na ucznia w Szkole Podstawowej 

nr 3. Uczestniczył w tym wydarzeniu, jeżeli chodzi o Radę Miejską, pan Przewodniczący 

Krzysztof Woźniak. 

 Proszę państwa, jeżeli chodzi o … to jest kolejny punkt, jeżeli chodzi o terminy sesji to 

chciałabym żebyście państwo sobie to zapisali czy zapamiętali: 29 listopada w piątek tradycyjnie, 

bez żadnych zmian. Natomiast w grudniu planuję, po ustaleniach z panem Burmistrzem, ale 

również w gronie przewodniczących komisji i prezydium, sesję na 30 grudnia, to jest w 

poniedziałek. To jest sesja, która pozwoli na zmiany w budżecie, na wyrównanie pewnych spraw 

finansowych. I tak się układa ten tydzień, jeżeli chodzi o Święta Bożego Narodzenia, że myślę, że 

to jest najodpowiedniejsza data. 

 Z najbliższych rzeczy i wydarzeń, które nas czekają, to proszę państwa 11 listopada Święto 

Niepodległości. Ta uroczystość będzie miała następujący scenariusz: 

- o godz. 11.30 odbędzie się apel pod pomnikiem, tutaj przy Urzędzie, 

- o godz. 12.00 odbędzie się msza święta w kościele św. Stanisława Biskupa i Męczennika, 

czyli też tu po sąsiedzku, 

- i po mszy świętej odbędzie się koncert Kameralnego Chóru Męskiego Cantilena z Wrocławia. 

Wiązanki kwiatów będą składane w tej części dotyczącej godz. 11.30 i apelu pod pomnikiem. I ja 

bardzo proszę państwa radnych, którzy będą uczestniczyli w tej uroczystości, żebyśmy wspólnie 
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złożyli kwiaty, Oczywiście, jeżeli państwo chcecie klubami, na przykład, składać to też jak 

najbardziej. Natomiast, jeżeli będą radni brali udział w tej uroczystości to zapraszam do 

wspólnego złożenia kwiatów. 

W tym samym dniu, 11 listopada, o godz. 18.00 będziemy mieli w Centrum Sportu i Rekreacji 

kameralny spektakl operowy z okazji Roku Moniuszkowskiego w 2019 r., Zespół Kameralny 

Maesquartet: fortepian, skrzypce, klarnet i kontrabas. Serdecznie zapraszam wszystkich państwa, 

którzy uczestniczycie w dzisiejszej sesji, jak również mieszkańców Jelcza-Laskowic. 

I proszę państwa, z bardzo dużym wyprzedzeniem, mówiłam o tym też na Komisji Głównej, ale, 

ponieważ sądzę, że ranga wydarzenia jest duża informuję państwa, że w październiku 2020 r. – 

termin jest jeszcze do ustalenia, ale myślę, że to będzie początek października – odbędzie się 

kongres rad miejskich jeżeli chodzi o nasze partnerstwo z Gudensbergiem i ze Szczyrcem, 

ponieważ będziemy obchodzić w 2020 r. 10 – lecie tego partnerstwa i współpracy z tymi 

miastami. Myślę, że pan Burmistrz zorganizuje takie spotkanie i ustalimy – wszystkie strony 

zainteresowane – w jaki sposób to się będzie odbywało. Natomiast dla państwa jest w tej chwili 

wstępna informacja, że zostaliśmy zaszczyceni tym, że będziemy gospodarzami tego wydarzenia. 

Dziękuję bardzo. To ja mam tyle informacji i komunikatów. I, proszę państwa, przechodzimy do 

punktu czwartego.  

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami 

Rady Miejskiej. 

 Oddaję głos panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, poinformuję państwa 

o ważniejszych decyzjach, które podjąłem w okresie między sesjami. Został przeznaczony do 

dzierżawy grunt komunalny położony na targowisku miejskim, powierzchnia 53 m
2
. Na ww. 

gruncie zlokalizowany jest pawilon handlowo-usługowy. Grunt wydzierżawia się w celu 

prowadzenia działalności handlowo-usługowej, czas trwania dzierżawy 31.12.2022 r. 

 Ponadto, przeznaczono dwa lokale mieszkalne położone przy ul. Techników do sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym na rzecz najemcy. Również podjąłem decyzję o sprzedaży trzech lokali 

mieszkalnych położonych w Jelczu-Laskowicach przy ul. Piastowskiej. Ponadto, Gmina nie 

skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej położonej w Miłoszycach, 

powierzchnia 1500 m
2
, wartość transakcji 150.000 zł. Również Gmina nie skorzystała  

z pierwokupu działki położonej w Biskupicach, powierzchnia 2774 m
2
, cena transakcji 40.000 zł. 

Również Gmina nie skorzystała z pierwokupu działki budowlanej, powierzchnia 1317 m
2
, 

położonej w Chwałowicach, wartość transakcji 80.365 zł. Również podobna sytuacja  

w Chwałowicach, działka o powierzchni 1246 m
2
, wartość transakcji 80.990 zł.  Ponadto, na 

podstawie uchwały Rady Miejskiej z listopada 2017, przyznałem nagrodę sportową panu … za rok 

2019 oczywiście, panu T.Z. – kwota 4.000 zł za Mistrzostwo Polski – podnoszenie ciężarów 

niepełnosprawnych. Pani M.A. – 2.000 zł – brąz na Mistrzostwach Polski – piłka nożna. Pani M.J. 

– 2.000 zł – brąz na Mistrzostwach Polski – tenis stołowy. Kwota 2.000 zł – brąz, Mistrzostwa 

Polski – piłka nożna. Pan A.W. – 4.000 zł – Mistrzostwo Polski – siatkówka plażowa 

niepełnosprawnych oraz pani A.B. – 3.000 zł za srebro w Mistrzostwach Polski w pływaniu. 

 Ponadto chciałbym państwa poinformować, że jako Gmina Jelcz-Laskowice otrzymaliśmy  

z Funduszu Dróg Samorządowych dotację 50% wartości inwestycji po przetargu, wartość dotacji 

2.610.833 zł. I tak, jest to inwestycja podzielona na dwa etapy. Pierwszy etap to jest odcinek:  

ul. Techników – ul. Fabryczna, odległość 1787 m, wartość dofinansowania 1.026.533,47 zł i taka 

sama wartość z naszego budżetu oraz odcinek drugi: Aleja Młodych – ul. Inżynierska do  

ul. Zachodniej. Jest to odcinek o długości 1966 m
2
, wartość dofinansowania 1.584.349,57 zł. Tak 

jak mówiłem, jeszcze raz, łącznie otrzymaliśmy dotację w wysokości 2.610.833 zł. 

 I na koniec taka – myślę - dobra informacja przede wszystkim dla mieszkańców Wójcic, w dniu 

dzisiejszym przyjedzie nowy samochód, tzw. średni, do OSP Wójcice. Jest to samochód na 

podwoziu marki MAN. Dziękuję bardzo. 

  

Na salę obrad przybył radny Krzysztof Woźniak, w związku z tym w obradach XV Sesji uczestniczy 21 

radnych. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, powiem tu jeszcze, w nawiązaniu 

do wypowiedzi pana Burmistrza, chcę powiedzieć, że również taki wniosek został złożony na 

dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych na łącznik tzw. Bożka – ul. Oławska  

i ul. Stalowa w Osiedlu Jelcz. Nie mamy jeszcze wyników, mam nadzieję, że też uda nam się takie 

dofinansowanie uzyskać. 

 Chciałbym państwa poinformować również o przetargach, które miały miejsce. I tak, 

rozstrzygnięto przetarg na budowę siłowni plenerowej w Wójcicach. Złożono dwie oferty, wygrała 

firma  Müller Jelcz-Laskowice Sp. z o.o. za kwotę 71.546,64 zł.  

 Jest ogłoszony przetarg na dostawę energii elektrycznej dla oświetlenia drogowego i obiektów 

Gminy Jelcz-Laskowice oraz jednostek podległych. Otwarcie ofert w tym przetargu to 31 

październik br.  

 Kolejny, planowane jest przeprowadzenie negocjacji na udzielenie zamówienia w trybie 

zamówienia z wolnej ręki, czyli rozszerzenia zadania na zadanie pn. „Przebudowa drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych Grędzina II etap”. I jest w przygotowaniu przetarg na rozbudowę 

szkoły w Miłoszycach. Myślę, że jak nie w tym miesiącu to początkiem listopada taki przetarg 

zostanie ogłoszony. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. To są wszystkie informacje – rozumiem, tak? Czy 

państwo radni mają jakieś pytania w związku z informacjami, które przed chwilą usłyszeliśmy? 

Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do punktu nr 5. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać 

głos? Proszę bardzo, w kolejności: pan radny Piotr Stajszczyk, pan radny Julian Kozłowski, pani 

radna Weronika Kuszyk, pan radny Tadeusz Babski. Oddaję głos panu radnemu Stajszczykowi. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuje bardzo. Panowie Burmistrzowie, radni, zaproszeni goście, ja mam kilka pytań. 

Pierwsze pytanie związane z sesją nadzwyczajną, na której podejmowaliśmy uchwałę  

o przystąpieniu do Związku Powiatu i Gmin w sprawie transportu komunikacji miejskiej. Wiemy 

już wszyscy, że w Powiecie ta uchwała również przeszła, tak że wszystko wskazuje na to, że to 

zadanie w tej formie będzie realizowane. Moje pytanie jest takie, czy znamy już jakieś koszty, ile 

to będzie kosztowało? Jakąś formę zatrudnienia – pewnie tam będą osoby – ile tych osób? Czy coś 

w tym temacie już możemy powiedzieć? 

 Drugie pytanie … Właściwie to nie w tym momencie, bo to będzie informacja. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę uprzejmie. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, byłem na sesji Rady Powiatu, taka uchwała przeszła 

większością głosów: 13 do 6. I jeszcze nie wiemy, bo dopiero 31 października będzie sesja Rady 

Gminy Oława, bo ten punkt był  na sesji kilka dni temu, ale został z porządku zdjęty i 31 

października dowiemy się czy Gmina wiejska Oława wchodzi do Związku. To jest istotne z wielu 

względów również ze względów finansowych, bo wtedy zupełnie będą inaczej wyglądały koszty 

utrzymania Związku, no i kwestia kursów. No zobaczymy, 31 października pokaże. Natomiast 

wstępnych szacunków, wartość usług, które będą realizowane przez nasz Związek – tak mogę 

powiedzieć – na terenie naszej gminy, szacowane jest na poziomie około 1,5 mln zł. Natomiast 

kwestia etatyzacji – założone jest, że tam będą trzy etaty, będzie szef Związku, księgowy oraz 

osoba, która będzie koordynować działania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu radnemu Julianowi Kozłowskiemu. 

Proszę bardzo. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, 

Szanowni państwo, mam kilka spraw, które chciałbym tutaj poruszyć. I pierwszą sprawą jest 

porzucony wrak samochodu w Łęgu. Przy wjeździe, od strony Ratowic, stoi wrak już od … chyba 

od kilku tygodni i jest wizytówką naszej gminy. No, wypadałoby się chyba tym zająć i coś z tym 

zrobić, bo to źle świadczy o naszej Gminie, że coś takiego wita ludzi, którzy przyjeżdżają do nas. 

Drugą sprawą jest to, co mi zgłosili mieszkańcy, budowa świetlicy w Brzezinkach. Na chwilę 

obecną wiemy, że jest kończona świetlica, remont świetlicy w Dziuplinie, kolejna jest budowana 

świetlica w Nowym Dworze i pewnie kolejną będzie do remontu świetlica w Miłoszycach, bo ona 

jest w najgorszym stanie. Ale dopytują się też mieszkańcy Brzezinek. Na chwilę obecną wieś liczy 

na około 100 mieszkańców z tym, że z tego, co tam zauważyłem, jest około 200 działek 

budowlanych wytyczonych, część domów już powstało nowych. Wieś się rozbudowuje i jeżeli ten 

ambitny plan rzeczywiście będzie zrealizowany to możliwe, że no ta wieś będzie się dopominała . 
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Czy możemy w jakiś sposób, w jakiejś kolejce, ustawić tę wieś, bo to jest chyba … Brzezinki  

i Łęg to są jedyne wsie, które nie mają świetlic wiejskich. 

 Kolejną sprawą to jest oświetlenie ul. Głównej i Miłoszyckiej w Dziuplinie. Tu jest sytuacja taka, 

że droga ta nie jest drogą wewnętrzną tylko jest drogą bardzo często wykorzystywaną do tranzytu 

ludzi, samochodów, przejazdu samochodów z okolic Oleśnicy do strefy, do Miłoszyc, przez to, to 

natężenie ruchu jest, no jest spore, a duża część tej drogi jest nieoświetlona z tego względu, że 

powstało od strony Laskowic osiedle gdzie jest około 60 działek budowlanych. Już – z tego, co 

widziałem – chyba trzy domy jest zamieszkałe, kolejne kilkanaście jest w budowie no i tam nie 

mam nic, mamy ciemno, jakieś tam 400 – 500 m żadnej latarni. Ludzie już mieszkają, dzieci 

chodzą tymi poboczami, dzień się robi co raz krótszy i za chwilę będą chodzić po ciemku – to jest 

ta trzecia sprawa. 

 I ostatnia sprawa. Co mi zarzucili mieszkańcy? Była ostatnio remontowana droga w Dziuplinie.  

Z tamtej drogi – jest to odcinek drogi gminnej, jest już w bardzo fatalnym stanie, ponieważ była 

robiona kanalizacja, grunt nie był zagęszczany itd. i dosyć spore ilości tego asfaltu było 

wymieniane. I pytają się mieszkańcy czy naprawdę jest sens ciągłe łatanie, bo ta droga jest non 

stop łatana co roku, uzupełniane są ubytki itd. Ale czy nie lepiej by było już wziąć i wymienić tę 

nawierzchnię zewnętrzną, dywanik, żeby mieć na kilka lat spokój. Dziuplina, ul. Główna, część 

ulicy tej gminnej – nie mówimy o przelotową tylko gminną. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko się zgłasza. Bardzo proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym się chciał odnieść do kilku 

spraw. Mianowicie, budowa świetlicy w Brzezinkach, na dzień dzisiejszy no perspektywa kiedy, 

w którym roku trudna do określenia. Natomiast na dzień dzisiejszy jest już zlecony projekt na 

wykonanie przyłącza wodnego, zbiornika, bo nie ma kanalizacji, na nieczystości i przyłącza 

energetycznego do zasilania tego domku, który tam mają. Te przyłącza oczywiście będą do 

wykorzystania w przyszłej budowie świetlicy. Tak że mieszkańcy pod zarządem nowej pani sołtys 

naprawdę zaczynają być aktywni – to cieszy. Zagospodarowaliśmy wspólnie już część placu, jest 

ogrodzona, więc również i z inwestycjami tego typu wchodzimy do Brzezinek. Natomiast określić 

termin kiedy świetlica w Brzezinkach – bałbym się dzisiaj tego robić. 

 Kolejny punkt to oświetlenie ul. Głównej w Dziuplinie. Proszę państwa, tam jest funkcjonujące 

oświetlenie na sieci tauronowskiej i ono praktycznie, znaczy nie praktycznie, jest własnością 

Tauronu. Natomiast tutaj my będziemy mieli w projekcie budżetu na 2020 również oświetlenie i tu 

można by rozważyć lampy solarne na tym odcinku, bo budowanie oświetlenia kilku lamp z całą 

procedurą, z układem sterowania, pomiarowym itd. i jeszcze w ciągu nieprzebudowywanej ulicy, 

bo to jest akurat droga powiatowa, no nie bardzo jest zasadne. Tak że mówię będziemy rozważać 

tutaj, w ramach tego oświetlenia solarnego. 

 No i kolejna sprawa, nawierzchni w Dziuplinie. Proszę państwa, no też jest konieczność wymiany, 

natomiast tu już pan Burmistrz mówił, że dostaliśmy dofinansowanie do dróg właśnie Techników, 

gdzie prace trwają do Alei Młodych i Inżynierskiej. Tak jak powiedziałem, złożyliśmy kolejne 

dofinansowanie. Jeżeli ten Fundusz Dróg Samorządowych będzie dalej utrzymany, 

prawdopodobnie … znaczy, no możemy również składać i wniosek na dofinansowanie do 

wymiany nawierzchni, bo, proszę państwa, no wymiana nawierzchni nie jest to sprawą taką prostą. 

To się wiąże nie tylko z samą nawierzchnią, ale również zrobienie przekroju drogi taki jak dzisiaj 

wymagają tego przepisy, tak że to łatać – łatamy. No najbardziej dziurawą drogą na terenie miasta, 

może i – no nie będę mówił, że Gminy, bo państwo powiecie, że gdzieś tam powiatowe są gorsze, 

ale była ta ulica Aleja Młodych, Inżynierska i Techników, to nie trzeba … gdzie nikogo nie trzeba 

do tego przekonywać. Udało nam się dostać dofinansowanie i to realizujemy myślę, że  

w przyszłości również w innych miejscowościach. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę bardzo.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - odnośnie pytania pierwszego pana radnego, tyczącego porzuconego wraku 

samochodu w Łęgu, wystąpimy do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei, bo ona jest gestorem w tej 

kwestii, bo to jest pas drogowy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności pani radna Weronika Kuszyk. Proszę 

bardzo. 

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, zapewne pamiętają państwo jak 

pół roku temu ogromna większość nauczycieli i pracowników szkół w akcie desperacji i sprzeciwu 

wobec sytuacji w oświacie złączyła się we wspólnym celu i podjęła niełatwą decyzję  

o przystąpieniu  do ogólnopolskiego strajku. W tym bardzo trudnym dla wszystkich czasie 

nauczyciele zostali odarci z godności, a prawo oświatowe było zmieniane na kolanie żeby tylko 

podważyć argumenty pedagogów i skutecznie ich spacyfikować. W tym trudnym dla wszystkich 
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czasie pomocną dłoń wyciągnął do nauczycieli i pracowników oświaty nasz samorząd. Miałam 

ostatnio przyjemność uczestniczyć w Oławie, w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej, gdzie Prezes Oławskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego pan Andrzej Kupczak 

oficjalnie, w gronie nauczycieli powiatu oławskiego podziękował personalnie Burmistrzowi 

Jelcza-Laskowic Bogdanowi Szczęśniakowi, który podjął wtedy odważną i niezależną decyzję w 

przeddzień ogólnopolskiego strajku. Burmistrz Jelcza-Laskowic, jako jedyny włodarz w powiecie 

oławskim, zdecydował o nie potrącaniu nauczycielom i pracownikom szkół w naszej gminie 

wynagrodzenia za strajk. Konsekwencją tego były porozumienia podpisane przez dyrektorów 

szkół w naszej gminie z ZNP, na bazie których możliwe były wypłaty wynagrodzeń za czas 

strajku. W jakiej formie? O tym decydowali dyrektorzy poszczególnych szkół aby możliwie 

najszybciej, ale i w bezpieczny i zgodny z prawem sposób, które – jak pamiętamy – w tamtym 

momencie zmieniane było jak w kalejdoskopie, mogli wypłacić pracownikom należne pensje. Za 

ten ważny i odważny gest dziękuję w imieniu tych, którzy nie mieli okazji podziękować. Wszyscy 

wiemy jak wiele kosztuje nasz budżet, utrzymanie szkół, a subwencje z państwa otrzymywane są 

w ułamku tego ile powinny wynosić. Jak już przekonaliśmy się nie możemy zbytnio liczyć na 

rząd, więc ostatnim bastionem dbałości o poziom i jakość edukacji jest samorząd. Dlatego proszę 

aby nie ustawać we wspieraniu oświaty ponadto co konieczne, bo jestem przekonana, że każda 

złotówka na edukację w naszej gminie będzie inwestycją w mądrość i dobre wychowanie naszego 

lokalnego, młodego społeczeństwa. Może tam na górze nieszczególnie dba się o wykształcenie 

kolejnych pokoleń i niezależne myślenie młodych ludzi, ale samorządowi powinno zależeć  

i wierzę, że zależy na mądrych i dobrze wychowanych obywatelach naszej małej ojczyzny. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłasza się pan radny Tadeusz Babski. Proszę uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tzw. obwodnica Hirszfelda budowana była  

w trzech etapach. Najbardziej bezpiecznym odcinkiem jest nowo oddany niedawno odcinek 

Hirszfelda, po obu stronach jest ładny, szeroki chodnik ze ścieżką rowerową. Ten odcinek od Alei 

Wolności do stacji kolejowej jest oświetlony. I jedna uwaga, studzienki są zarośnięte. 

Deszczówka. Nie wiem jak to się stało, tak że ich nie widać, są zasypane ziemią i trawa na nich 

rośnie – to taka uwaga.  

 Bardziej niebezpieczny jest odcinek ten pierwszy, od Alei Wolności, od Przedszkola 

„Magdalenka”, gdzie nie ma miejsc parkingowych. I apeluję tu do władz miasta aby ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową rozważyć jak poprawić byt mieszkańcom tego odcinka – mówię  

o pierwszym odcinku. Jest bardzo ciasno, szczególnie w godzinach popołudniowych nie ma gdzie 

zaparkować i jest problem z poruszaniem się. Ale najbardziej niebezpiecznym odcinkiem jest 

odcinek drugi wzdłuż garaży, gdzie nie ma progów zwalniających, nie ma oświetlenia. Więc mój 

apel w imieniu mieszkańców, którzy wielokrotnie zwracali się z tą sprawą do mnie, o rozważenie  

i wybudowanie tam kilku progów zwalniających, bo jest niebezpiecznie. I pomyśleć w przyszłości 

o montażu oświetlenia wzdłuż tej drogi. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłasza się pan Burmistrz Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tam te studzienki, czy wpusty 

uliczne, one nie są – ja je sprawdzałem – one nie są zasypane. Tam rzeczywiście trawka wyrasta, 

ale jak państwo wiecie, a jak nie wiecie to osadnik jest okrągły, prostokątna jest krata i na tym 

właśnie tam … Ale to będziemy czyścić, więc nie ma problemu. Kanalizacja deszczowa na pewno 

jest drożna. Bo ja też miałem takie wrażenie, że są zasypane – nie, to tylko takie … 

 Jeżeli chodzi, proszę państwa, o progi i oświetlenie dalszej części ulicy, czy obwodnicy, szumnie 

nazywanej, Hirszfelda no rzeczywiście należałoby się do tego przymierzyć – to jest jedno. 

 Dwa. Będziemy – myślę – w kolejnym roku budżetowym mieli budżet obywatelski. Jak 

najbardziej to się wpisuje w budżet obywatelski. Jeden dzisiaj wniosek realizujemy: oświetlenie 

ścieżki rowerowej od hali do stawu. Dało się? Da się. Myślę, że taka inicjatywa wśród radnych, 

radni przegłosują i Burmistrz nie będzie miał innego wyjścia tylko wybrany projekt będzie 

realizowany, a w ramach tego projektu my, że tak powiem, dorobimy progi zwalniające i temat 

wspólnie będzie załatwiony tak myślę. 

 A jeżeli chodzi – proszę państwa – o parkingi. Na terenie Spółdzielni tylko Spółdzielnia. Dalej 

tam terenu Gmina nie ma i niestety tam parkingów robić nie możemy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski ad vocem. Proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pomysł jest dobry panie Burmistrzu, ale on może 

najwcześniej być realizowany dopiero w 2021 r., oby się do tego czasu nic nie stało na tym 

odcinku. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo radni, mam taką serdeczną prośbę abyśmy sprawdzili 

kworum, ponieważ do dyskusji zgłosił się pan Przewodniczący Woźniak, a nie był od początku 

sesji, wobec tego system go nie widzi i z tego powodu bardzo uprzejmie proszę o potwierdzenie 

swojej obecności. 

 Dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja proponuję żebyśmy nie przedłużali. Oddaję głos panu 

Przewodniczącemu Ireneuszowi Stachnio. A ty mam nadzieję, że za chwilę pan Przewodniczący 

Woźniak będzie mógł się wpisać. 

 Proszę bardzo, oddaję panu głos. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję. Panie Burmistrzu, za tydzień mamy święto 1 

listopada, Dzień Wszystkich Świętych i czy może pan przekazać informację mieszkańcom naszej 

gminy, naszego miasta na jakim etapie znajdują się przygotowania w zakresie komunikacji 

miejskiej, w organizacji komunikacji miejskiej w tym dniu, organizacji ruchu samochodów 

osobowych, bo będzie na pewno olbrzymie nasilenie, tak aby korków nie było. I jak, no właśnie, 

na jakim etapie w zasadzie znajdują się sprawy związane z porządkiem w okolicach cmentarzy, na 

samym cmentarzu z wywózką nieczystości? Zdarzyło się tam raz chyba, że w tym dniu wszystkie 

kosze, kontenery były pełne nieczystości, troszeczkę to nieładnie wygląda. Czy w ostatnim dniu, 

czyli trzydziestego pierwszego, w godzinach takich – powiedzmy – późno popołudniowych nie 

można tych nieczystości wywieźć tak aby w tym dniu no okolice cmentarza wyglądały godnie? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nie dalej jak dzisiaj o 8.30 było 

spotkanie Komendanta Posterunku Policji, Kierownika Oddziału Komunalnego ZGK i nie było 

pana Drożdżala, ale ustalenia zostały mu przekazane w sprawie organizacji ruchu. Tak że będą 

miejsca ustalone odpowiednio oznakowane, niektóre wcześniej, niektóre w czwartek przed Dniem 

Wszystkich Świętych – dotyczy to cmentarza tutaj w Laskowicach, czyli tzw. w Chwałowicach. 

Wystąpię również i mam nadzieję, że taką zgodę dostanę od Prezesa OSP Jelcz-Laskowice żeby 

parking przy strażnicy był na ten czas ogólnie dostępny. Ustaliliśmy szczegóły odnośnie patroli 

policyjnych, jak i miejsc parkingowych – tu policja będzie od godz. 8.00 już przy cmentarzu  

w Laskowicach, również przy cmentarzu w Jelczu będą też odpowiednie wygrodzenia. Ja tutaj 

jeszcze będę rozmawiał z Kierownikiem Oddziału Komunalnego w Gospodarce Komunalnego 

żeby po prostu no przypilnował właśnie tych wywozów śmieci. Czwartek jest dniem roboczym, 

więc tak że tutaj nie powinno być problemów. Jeżeli chodzi o komunikację miejską to ja nie będę 

się wypowiadał. Myślę, że Burmistrz Szponar w tej sprawie coś powie. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję. Tam jeszcze jest kwestia drogi, która łączy Piekary  

z Chwałowicami, tak aby samochody w miarę możliwości mogły zaparkować na poboczu, jakieś 

wykoszenie trawy, ewentualnie sprawdzenie czy nie ma tam jakichś nierówności. Panie 

Burmistrzu, myślę, że to będzie dopilnowane. 

 A jeszcze tak, w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Kozłowskiego, panie Burmistrzu, mamy 

drugi wrak, wrak samochodu spalonego na Osiedlu Jelcz, na parkingu przy rezerwacie – to jest 

niedaleko leśniczówki. Tak że dwa samochody stoją spalone. Jeden jest rozebrany, bo w 

miejscowości Łęg – rzeczywiście wizytówka, wjeżdżając do naszego miasta, chyba od dwóch 

miesięcy stoi. A drugi samochód spalony jest, gdzieś tam prawdopodobnie doszło do samozapłonu 

i wrak spalonego samochodu stoi na parkingu, przy rezerwacie, na Osiedlu Jelcz, niedaleko 

leśniczówki. Tam jest parking jeden, więc nie sposób nie trafić. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar chyba chciał odpowiedzieć, tylko 

się w dyskusji kolejność – tak? – zmieniła. Dobrze. Bardzo proszę, pan Burmistrz. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeśli chodzi o komunikację miejską w dzień święta, oczywiście ona zostanie 

zorganizowana podobnie jak w latach ubiegłych, czyli będzie transport z osiedla, z Jelcza-

Laskowic na cmentarz komunalny – taka informacja już powinna się ukazać na stronie 

internetowej Urzędu, będzie również podana w gazecie oławskiej. Natomiast, jeśli chodzi o 

posprzątanie, oczywiście wiąże nas umowa z ZGK i wszystkie pojemniki będą puste przed 

rozpoczęciem święta. Tak że tutaj proszę się nie obawiać faktycznie będzie można odpady, będą 

miejsca na to żeby te odpady umieszczać bez większego problemu. Natomiast, jeśli chodzi o wrak 

spalonego samochodu, faktycznie jest taki wrak na Osiedlu Jelcz, przy zalewie. Zostały podjęte 

już wstępne działania mające na celu ustalenie właściciela. Nie sądzę, panie Przewodniczący, żeby 

to był samozapłon. Ale teraz trwa ustalanie właściciela i myślę, że wspólnie z policją uda nam się 

skutecznie kolejny już wrak, czy kolejny pojazd usunąć z terenu gminy Jelcz-Laskowice. Wczoraj 

odbyła się również komisja bezpieczeństwa w Powiecie, gdzie, m.in. ten problem został przeze 

mnie przedstawiony i na najbliższym posiedzeniu będziemy starali się wspólnie z 

przedstawicielami innych gmin właśnie stworzyć bardzo skuteczną procedurę do usuwania tego 
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typu pojazdów, ponieważ niejednokrotnie bardzo często jest problem czy to jest jeszcze pojazd  

i jakie przepisy zastosować, czy to już jest, np. odpad, czy to jest już odpad. Ale myślę, że tutaj 

wypracujemy do końca roku na pewno skuteczną procedurę gdzie w podobnych przypadkach te 

pojazdy nie będą przez dłuższy okres czasu zalegały, będziemy skuteczniej je usuwać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Tomasz Rygielski. 

Proszę bardzo. 

Radny Tomasz Rygielski – Szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie burmistrzowie, Szanowni 

goście, ja z taką rzeczą, uzyskałem niedawno informację bezpośrednio od przedstawiciela 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o możliwości pomocy 

zainteresowanym mieszkańcom gminy w pozyskaniu, czy w składaniu wniosków i pozyskaniu 

dotacji na termomodernizację budynków lub wymiany pieców centralnego ogrzewania w ramach 

programu czyste powietrze. I wystarczy aby Gmina zwróciła się z wnioskiem do Wojewódzkiego 

Funduszu o wsparcie, które to miałoby polegać na tym, że cyklicznie w jakichś określonych 

dniach przedstawiciel – specjalista z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska mógłby 

przyjeżdżać tutaj do Urzędu, należałoby mu tylko wskazać miejsce gdzie mogłyby się odbywać 

indywidualne konsultacje i wsparcie dla mieszkańców. To jest kwestia tylko jakiejś organizacji  

i poinformowania o tym w szerszym zakresie mieszkańców w przypadku gdyby ten przedstawiciel 

mógł tutaj te konsultacje prowadzić myślę, że z wielką korzyścią dla tych, którzy chcieliby z tego 

programu pozyskać pieniądze. Wsparcie dla Gminy zupełnie bezkosztowe. Zachęcam Urząd aby 

zainteresował się tą pomocą i wystąpił o nią do Funduszu no przede wszystkim z korzyścią dla 

potencjalnych zainteresowanych. Z racji bezpośrednich kontaktów w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska we Wrocławiu mogę służyć jakimś wsparciem w tych kontaktach i w relacji, 

i w możliwości pozyskania tego wsparcia – tak jak powiedziałem – przede wszystkim z korzyścią 

dla potencjalnych zainteresowanych mieszkańców. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu Przewodniczącemu Krzysztofowi 

Woźniakowi. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie 

burmistrzowie, Szanowni państwo, na wstępie chciałem – panie Burmistrzu – w imieniu swoim, 

mieszkańców i radnych poprzedniej kadencji, siódmej kadencji Rady Miejskiej, podziękować za 

realizację zadania pt. „doświetlenie przejść dla pieszych”, które naprawdę wniosło nową jakość 

jeśli chodzi o bezpieczeństwo na głównej arterii naszego miasta. Chciałem przypomnieć, że Rada 

Miejska siódmej kadencji podjęła wniosek, który miałem przyjemność składać w imieniu grupy 

radnych zeszłej kadencji i cieszę się, że ten wniosek, choć długo czekał, ale został właściwie 

zrealizowany i wierzę w to, ponieważ zamysł tamtego wniosku był taki żeby tę potrzebę 

realizować cyklicznie i corocznie zabezpieczać w budżecie Gminy kwotę na doświetlanie właśnie 

przejść dla pieszych w naszym mieście, w naszej gminie ze względu na to, że słyszymy co jakiś 

czas jak bardzo niebezpiecznie jest na naszych polskich drogach w naszych miastach. I niestety, 

patrząc się na to w jaki sposób nasze ulice są oświetlone, przy kontaktach z mieszkańcami 

słyszymy, że ta potrzeba jest cały czas i trzeba się tym problemem zająć. Dlatego – panie 

Burmistrzu – wierzę, że w budżecie na rok 2020 też odpowiednia kwota będzie zabezpieczona na 

ten cel. I mam taką prośbę, ponieważ wiem, że mieszkańcy sami najlepiej wiedzą, w których 

miejscach jest niebezpiecznie, dlatego jeśli to nie sprawiłoby problemów bardzo bym prosił  

o zaangażowanie jednostek pomocniczych naszej gminy żeby mogli się wypowiedzieć w sprawie, 

które miejsca w pierwszej kolejności widzieliby żeby zabezpieczyć pod kątem doświetlenia. To 

by, że tak powiem, też i wsparło też jednostki pomocnicze, ponieważ wiemy, że statut tych 

jednostek przewiduje właśnie konsultacje różnego rodzaju w sprawach dotyczących osiedli.  

I uważam, że to by też pobudziło właśnie do działania też te jednostki i pokazałoby, że ta 

współpraca między organem wykonawczym a jednostką pomocniczą jest, że tak powiem, 

realizowana. Dziękuję ślicznie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, w tym roku 

rozpoczęliśmy - tak nazwijmy to – program pilotażowy doświetlania przejść dla pieszych, w celu – 

wiadomo – bezpieczeństwa. Została już w tym roku podpisana umowa na realizację w przyszłym 

roku trzech skrzyżowań, to jest: Tańskiego – Bożka, Tańskiego – Bożka – Drzewieckiego  

i Tańskiego – Liliowa – tak? I jeszcze przejście, jako czwarty element, przy sklepie „Pepco”. 

Natomiast, jeżeli mieszkańcy naszych sołectw będą zgłaszać takie wnioski, będziemy 

rozpatrywać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio ad vocem – 

rozumiem – do wcześniejszej wypowiedzi. 
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V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, chciałbym uzupełnić wypowiedź pana 

Wiceprzewodniczącego Woźniaka. W kadencji 2010 – 2014 Komisja Samorządu i Prawa, a jest 

tutaj wśród nas czterech radnych, którzy w tym okresie byli radnymi tej komisji, wypracowała 

wnioski, m.in., dotyczące – panie Burmistrzu – precyzyjnego oświetlenia przejść dla pieszych. 

Wiceburmistrzem wtedy był pan Piotr Stajszczyk i na pewno państwo, którzy uczestniczyli  

w obradach tych komisji i w procedowaniu wniosków pamiętają, że takie wnioski zostały 

zgłoszone oficjalnie do Burmistrza – wtedy jeszcze – Putyry, tak że radni o wiele wcześniej 

zauważyli problem. Mamy teraz, wtedy jeszcze nie było takiej technologii doświetlania jak w tej 

chwili. Tak że, panie Burmistrzu, to co powiedział wcześniej mój przedmówca 

Wiceprzewodniczący  Woźniak ta sprawa powinna być priorytetem. Szczególnie w okresie 

jesienno – zimowo – wiosennym nie widać ludzi przechodzących przez przejścia. Mamy okolice 

ronda, okolice Witosa, cały Jelcz niemalże, ul. Oławska, Wrocławska – samochody osiągają tam 

olbrzymie szybkości i o wypadek bardzo nietrudno. Z resztą pamiętamy, że jeden … mieliśmy 

ostatnio wypadek śmiertelny. Czyli, panie Burmistrzu, tak wspierając to co przed chwilą 

powiedział radny Woźniak, 2010 – 2014 wnioski zostały wypracowane, były złożone 

Burmistrzowi, kontynuujmy to i dbajmy o bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności pan radny Michał Pakosz. Proszę bardzo. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, pytanie do 

pana Burmistrza. Może później pan Burmistrz przekieruje ewentualnie do osoby odpowiedzialnej 

za te zaniedbania. To tak, pytanie pierwsze – panie Burmistrzu – czy udało się, albo ewentualnie 

kiedy - bo ja wiem, że się nie udało - kiedy uda się usprawnić wypłacanie świadczeń rodzinnych  

i świadczeń 500+ przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej? Z racji tego – tak, pani 

Kierownik - już tłumaczę i objaśniam, z racji tego, że do dnia dzisiejszego, do godz. 9.00 rano 

zgłosiło się do mnie 24 osoby, które dalej informują o tym, że są zaniedbania jeśli chodzi  

o wypłacanie tych świadczeń. Zgłosiła się też samotna matka wychowująca dwójkę 

niepełnosprawnych dzieci – wie pani doskonale o kim mówię – która informuje, że wypłacono jej 

świadczenia 500+ za wrzesień i październik a pieniędzy za lipiec i sierpień nie ma. I w momencie 

kiedy ta pani dzwoni dowiedzieć się gdzie są pieniądze, które jej się naturalnie należą, pracownicy 

nie są w stanie ustalić kiedy te pieniądze zostaną wypłacone i gdzie te pieniądze w ogóle są. Stąd 

moje pytanie, kiedy były środki finansowe na wypłacanie świadczeń rodzinnych, jak i świadczeń 

500+, u państwa na koncie a kiedy operacje finansowe zostały zrealizowane do osób, do 

beneficjentów tych wszystkich świadczeń? No, tak że prosiłbym o taką odpowiedź, bo – mówię – 

do teraz 24 osoby. I co zrobimy – panie Burmistrzu – jeszcze w kwestii wniosku, który złożyli do 

mnie właśnie beneficjenci tych – nazwijmy – programów, chociażby 500+, czy świadczeń 

rodzinnych, bo mam wniosek o odwołanie pani Kierownik, który podpisało na dzień dzisiejszy 

221 osób i pytanie co z tym zrobimy. Bo wydaje mi się, że jeżeli są tak duże zaniedbania, jeżeli to 

tak długo trwa, ja co miesiąc praktycznie przychodzę i pytam o to samo, żadnej odpowiedzi nie 

ma, nie ma żadnego konkretnego działania, które by ewentualnie zmierzało do tego żeby 

mieszkańcy i ludzie, którym te pieniądze się należą, byli zadowoleni, nic się nie dzieje. Więc 

pytanie w takim razie, kiedy były te pieniądze, co zamierzamy z tym zrobić żeby to wreszcie 

zagrało, bo to dłużej tak trwać i wyglądać nie może. Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę o odpowiedź panią Kierownik Iwonę Ekhard. 

Kierownik M-G Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Ekhard – pani Przewodnicząca, państwo radni, państwo 

obecni na sali, to co pan mówi nie jest prawdą panie radny dlatego, że ja mam wniosków 

wszystkich na świadczenia wpłynęło 5459, do zrealizowania zostało 320 wniosków. I teraz panu 

dokonam analizy. Na świadczenia rodzinne wpłynęło 282 wnioski, ale – proszę pana – 

świadczenia rodzinne, okres zasiłkowy kończy się ostatniego października. Od 01 listopada jest 

nowy okres zasiłkowy i wnioski są w realizacji. Na dzień dzisiejszy wniosków na świadczenia 

rodzinne zostało opracowanych 53, zostało 229. Fundusz alimentacyjny – wniosków wpłynęło 79. 

63 jest załatwionych już pozytywnie, 16 jest jeszcze … po prostu występowaliśmy do stron o 

uzupełnienie jakichś dokumentów. Świadczenie 500+ - na 2984 złożone wnioski, 2922 jest 

załatwiona, zostały 62 wnioski do rozpatrzenia. W związku z tym, że występują tam braki 

formalne, wystąpiliśmy do stron o uzupełnienie dokumentów. Świadczenie „dobry start” – 

wpłynęło wniosków 2114, załatwionych jest 2101, 13 wniosków jest odmownych. Tak że, panie 

radny, świadczenia są wypłacane wszystkie w terminie i ja nie widzę … Proszę sprecyzować na 

czym – pana zdaniem – są zaniedbania, na czym polegają zaniedbania? Bo wszystkie świadczenia 

są wypłacone. To, oczywiście proszę wziąć pod uwagę tak, w miesiącu wrześniu zdjęto nam z 

planu pół miliona złotych – widocznie budżet nie miał pieniędzy - a na bieżąco są wszystkie 
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świadczenia wypłacane i to była moja decyzja. Mogło te 24 osoby nie dostać wyrównania dlatego, 

że w pierwszej kolejności wypłaciliśmy świadczenia bieżące. W dniu dzisiejszym dostałam 

informację … Panie radny, czy pan czegoś nie rozumie? Proszę zapytać, ja panu wyjaśnię. Na 

dzień dzisiejszy dostałam taką informację, że wpłynęły środki finansowe i w poniedziałek 

będziemy te zaległe świadczenia wypłacać. Więc ja nie widzę tu żadnych zaniedbań i czegoś 

czego żeśmy nie załatwili, nie w terminie i nieprawidłowo. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan radny Michał Pakosz. Proszę. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowna pani Kierownik, 

zarzuca mi pani, że mówię nieprawdę, że kłamię itd. Sama pani zaznaczyła w swojej wypowiedzi, 

że dwadzieścia kilka osób, o których mówiłem, faktycznie taka sytuacja mogła mieć miejsce. 

Doskonale wiemy, że taka sytuacja miała miejsce. Mówi pani o tym, że dostała pani te środki 

finansowe na wypłatę tych świadczeń dziś – tak? – dziś na konto pani dopiero dostała te pieniądze, 

dodatkowe środki, tak? I za każdym razem dostaje je pani dwudziestego piątego danego miesiąca? 

Każdorazowo jest tak samo i każdorazowo dostaje pani te środki. To kiedy … Bo pani nie 

odpowiada w ogóle na moje pytanie. Pani mi przychodzi i mówi mi pani o jakichś liczbach, które 

mnie w tej chwili kompletnie nie interesują, bo ja mówię o tym czego pani nie zrobiła. Pani mi 

mówi o tym co pani zrobiła. Ja pani pokazuję konkretnie 24 osoby, które tych świadczeń nie 

otrzymały. Ja mogę pani podać nazwiska tych ludzi albo z tymi ludźmi do pani przyjść, bo ci 

ludzie do mnie piszą – proszę panią – miesiąc w miesiąc, ci ludzie nie mają pieniędzy na to żeby 

utrzymać swoje dzieci, a te pieniądze im się należą. I pani wie o tym doskonale, że co miesiąc pani 

zaniedbuje ten temat i ja co miesiąc muszę tu wychodzić, upominać się o to zamiast zrobić to 

normalnie od początku do końca, tak jak powinno być to zrobione. Jeszcze mam do pani pytanie, 

czy na stronie internetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jest wyraźnie 

zamieszczona informacja, która potwierdza to, dokładne terminy wypłacania danych świadczeń, 

czy nie ma takiej informacji? Nie wie tego pani. No widzi pani, a ja wiem, że nie. Dziękuję, 

skończyłem. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w dalszej kolejności pan radny Michał Wolski. Proszę uprzejmie.  

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, zebrani radni i goście, ja w temacie w takim 

razie, bo ja jestem beneficjentem programu 500+ i tutaj podczas tej rozmowy, a tak naprawdę 

przymierzałem się do tego od już paru wystąpień pana Michała Pakosza, sprawdzam. Wypłata 

świadczenia 500+ za styczeń – sprawdźmy z tego roku: 

- za styczeń - 22 styczeń, 

- za luty – 28 luty, 

- za marzec – 22 marca, 

- za kwiecień – 18 kwietnia podejrzewam, że to był gest i wypłata przed świętami 

wielkanocnymi, 

- za maj – 23 maj, 

- za czerwiec – 27 czerwiec, 

- za lipiec – 22 lipiec, 

- za sierpień – 22 sierpień, 

- za wrzesień – dwudziesty … przepraszam, ja mam dziewiętnastego, tam jeszcze piątego 

września ja dostałem wyrównanie za drugie dziecko, czy pierwsze – przepraszam – to zależy 

jak liczyć, 

- za październik – 23 października na koncie pieniądze. 

Moje pytanie jest takie, o czym my rozmawiamy? Dlatego, że ustawa o pomocy państwa w 

wychowywaniu dzieci z 11 lutego 2016, poprawki: 17 maja 2019, jednoznacznie precyzuje, że 

świadczenie 500+ pojawia nam się na koncie do końca danego miesiąca. Czy jest jedna osoba z 

tych wielu, które się do pana zgłaszają, które nie otrzymały świadczenia 500+? Nie mówimy o 

tym wyrównaniu za poprzednie miesiące, tylko … Dobra, to ja poproszę w takim razie o dane 

takiej osoby, bo to jest … i wtedy sprawdzimy rzeczywiście jaka jest sytuacja. Jeżeli do pana 

zgłaszają się wyborcy, którzy są zaniepokojeni, że świadczenie 500+ wypłacane jest nie  

w terminie to takie przypadki omawiajmy, a nie przypadku dwustu iluś osób, które dzisiaj, 

dwudziestego piątego, nie mają pieniędzy na koncie dlatego, że rzeczywiście nie będzie złamane 

prawo jeżeli to świadczenie zostanie wypłacone w poniedziałek. Ja chciałbym żebyśmy mówili  

o konkretach dlatego, że rozmawiamy o tym entą sesję. Jeżeli jest problem i zgłaszają wyborcy, że 

należy wypłacać świadczenie 500+ wcześniej to walczymy w takim razie z ustawą. Tę ustawę 

wtedy trzeba zmienić i ja wtedy, za każdym razem, przy każdym kolejnym wystąpieniu pana 

Michała Pakosza będę pytał co zostało zrobione w kierunku zmiany tej ustawy. Dlatego, że jeżeli 

mamy wypłacać, ja też bym chciał dostać piętnastego pieniądze na konto, ale nie widzę podstawy 
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zupełnie. Do końca miesiąca każda z tych osób, a jeżeli nie to proszę o dane osób, które nie 

dostały takich pieniędzy, te osoby powinny mieć pieniądze na koncie i myślę, że w znacznej 

większości – ja twierdzę, że w całości – wszystkie te osoby te pieniądze mają. Jeżeli należy 

zmienić ustawę to będę pytał za każdym razem co pan Michał Pakosz zrobił żeby ta ustawa była 

zmieniona, np. żeby wypłacano świadczenia do piętnastego, świetna sprawa, chętnie. Dzisiaj 

władza, zwłaszcza na wniosek swoich, że tak powiem przedstawicieli, zmienia ustawy bez 

problemu. Tak że będziemy kibicować żebyśmy mieli ustawę, która zapewnia nam wypłacanie 

świadczenia do piętnastego, ja również czekam, świetna sprawa. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa – sekundkę – pan Michał Pakosz chce zabrać głos po raz 

trzeci – tak? – po raz trzeci. To znaczy, no dopuszczalne w danym punkcie jest dwukrotne 

zabranie głosu. Natomiast – sekundkę – pani Kierownik chciała zabrać głos – ja nie zauważyłam – 

przed wypowiedzią pana Wolskiego, czy nie?  Nie. 

 Proszę bardzo, pan radny Michał Pakosz. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Panie radny, pozwolę sobie 

odpowiedzieć na pana – nazwijmy to – zarzuty, bo mógłbym to tak nazwać. Pan mnie słuchał, ale 

albo niewyraźnie, albo nie ze zrozumieniem. To już tłumaczę i objaśniam. Ja nie mówiłem o 200 

osobach, które tych świadczeń nie dostały, tylko mówiłem o 24 osobach, więc to jest dość duża 

dysproporcja. 200 osób ponad podpisało wniosek, który złożymy na ręce pana Burmistrza, 

dotyczący odwołania osoby pani Kierownik. Kontynuując, ja doskonale znam treść ustawy – panie 

radny. Wiem o tym, że te pieniądze mają być wypłacane do – zgodnie tak jak z tym co pan 

powiedział – do końca danego miesiąca. Ja nie powiedziałem – panie radny – że jest tam dwieście 

ileś osób tak jak pan mi to zarzucił, które tych pieniędzy nie dostały. Ja przytoczyłem jeden 

konkretny przykład tej samotnej matki wychowującej niepełnosprawne dzieci, która za dwa 

miesiące, czyli za lipiec i sierpień tych pieniędzy nie dostała. Urzędnicy, którzy pytani 

telefonicznie o to gdzie są te pieniądze, nie są w stanie powiedzieć gdzie są te pieniądze. Nie 

posiada pan elementarnej wiedzy takiej, mianowicie panie radny, pyta pan mnie o nazwiska żebym 

ja tutaj rzucał nazwiskami. Po pierwsze, jest RODO. Po drugie, ja nie zostałem zobowiązany ani 

upoważniony do tego żeby posługiwać się danymi tej oto pani. Ja ewentualnie mogę z tą panią się 

u pana pojawić jeżeli to panu jakoś – nie wiem – poprawi pana sytuację, wiedzę itd., nie ma 

problemu. Tak że proszę mi nie zarzucać takich rzeczy i nie mówić o jakichś kosmicznych 

liczbach 200 osób, które tych świadczeń 500+ nie dostały. Poza tym ja pytałem, panie radny, 

jeszcze o jedną istotną kwestię, bo dokładnie – jak pan obejrzy sobie moją wypowiedź później 

pewnie, bo może sobie pan to przeanalizować na spokojnie, albo odczytać z protokołu – pytałem o 

świadczenia rodzinne. A kwestia 500+ została poruszona tylko w tym konkretnym przypadku tej 

pani, która tych pieniędzy za lipiec i sierpień nie dostała. Tak że to wszystko panie radny. 

Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam serdeczną prośbę – o tę elementarną wiedzę to 

darujmy sobie takie stwierdzenia. 

 Czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby zabrać jeszcze głos? Pani Kierownik Iwona Ekhard. 

Proszę uprzejmie. 

Kierownik M-G Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Ekhard – panie radny, ja tu państwu wyjaśnię jak to … bo 

pan mówi, że matka z dzieckiem niepełnosprawnym nie dostała z dwóją dzieci 

niepełnosprawnych. Proszę pana, do końca września obowiązywał stary okres zasiłkowy, więc 

jeżeli miała takie dziecko, na drugie dziecko świadczenie, na pewno w lipcu i w sierpniu dostała. 

Nowy okres zasiłkowy, gdzie można było składać wnioski na pierwsze dziecko już bez względu 

na dochód, zaczynał się 1 lipca i okres oczekiwania na rozstrzygnięcie sprawy – proszę pana – jest 

trzy miesiące tak ustawodawca przewidział. Więc jeżeli ta osoba złożyła 1 lipca – zakładam – 

elektronicznie wniosek, to do 1 października na pewno to świadczenie miała wypłacone i tak to 

wygląda. Więc no jeszcze jak by pan chciał coś się dowiedzieć chętnie tutaj panu wytłumaczę. I tu 

nie ma żadnego zaniedbania. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan radny Michał Wolski. 

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, no odpowiem. Ja staram się uważnie słuchać. Spotykamy się tutaj 

nie pierwszy raz, temat 500+ był wałkowany wielokrotnie i proszę się spodziewać, że będę pytał  

o to co konkretnie pan zrobił - oprócz tego, co tutaj się dzieje na sali – w sprawie tego wniosku  

i no jeżeli ma być lepiej, to będziemy jakby sprawdzać. Dzięki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? Pan radny Łukasz Dudkowski. Proszę bardzo. 

Radny Łukasz Dudkowski – panowie burmistrzowie, Szanowni państwo, do pana radnego lekka uwaga, pytania 

to chyba nie w tę stronę. Oczywiście, do radnych jak najbardziej, ale myślę, że niech pan zobaczy 
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jaka jest struktura i hierarchia w Urzędzie, kto za co odpowiada – to jedno. Dwa, właściwie nie 

wiem jak skomentować oświadczenie pani radnej Kuszyk, bo wydaje nam się, że nasze oklaski 

chyba są najlepszym komentarzem, bo generalnie skoro idziemy w absurd i skoro idziemy w taki 

klimat z „Misia” to myślę, że coś takiego będzie odpowiednim komentarzem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

 Proszę państwa, stawiam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał w punktach od sześć do 

dziewięć. I proszę państwa radnych o przegłosowanie tego wniosku. Kto z państwa radnych jest za 

tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto z państwa radnych jest 

przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 6 do punktu nr 9 

głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -         19 

  przeciw - 2 

  wstrzymało się - 0 

 - wniosek został przyjęty – 

 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 6: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, oddaję głos panu 

radnemu Julianowi Kozłowskiemu. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Chciałbym się dopytać, ponieważ w zmianie budżetu 

jest przeznaczona kwota 260.000 na Miejsko – Gminne Centrum Kultury - z tego co pamiętam –  

i chciałbym się dopytać z czym związany jest ten wydatek? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – odpowiedzi udzieli pani Skarbnik, pani Elżbieta Harań – Klimek. Proszę 

uprzejmie. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni goście, ta zmiana 

dokonana została na wniosek pani Dyrektor Miejsko – Gminnego Centrum Kultury. Związana jest, 

drodzy państwo, przede wszystkim z wszystkimi tymi zamierzeniami i tymi planami, które pani 

Dyrektor ma zamiar jeszcze zrealizować do końca roku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem pan radny Julian Kozłowski. Proszę uprzejmie. 

Radny Julian Kozłowski – pani Przewodnicząca, dziękuję. Proszę państwa, mieliśmy w budżecie założony na ten 

rok 1.650.000, zwiększyliśmy to o 260.000, to jest wzrost – ja policzyłem – o blisko 16%. 

Uważam, że to jest duży skok i takie rzeczy jednak w tym pierwotnym planie, budżecie powinny 

być uwzględnione, bo no to są duże kwoty. Nie powinniśmy chyba takich robić przesunięć rzędu 

260.000 pod koniec roku. Jeżeli jest budżet trzeba nim tak gospodarować żeby się w tym budżecie 

mieścić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, każda jednostka 

składa do projektu budżetu swoje wnioski – tak? – m.in. Miejsko-Gminne Centrum Kultury. 

Proszę państwa, w tej chwili jesteśmy właśnie w takiej sytuacji, że te wnioski, które są składane 

przez instytucje, jednostki, mieszkańców, one są opracowane przez kierowników, prezesów i one 

przychodzą do Urzędu. My musimy niestety, wiedząc jakie mamy dochody planowane na kolejny 

rok, musimy do tych dochodów, że tak powiem, dopasować wydatki. I często jest tak, proszę 

państwa, to już jest norma swego rodzaju, że te kwoty wnioskowane są obcinane po prostu  

i w trakcie roku, tak jak w przypadku tutaj Centrum Kultury, jeżeli jest taka potrzeba, bo pani 

Dyrektor specyfikuje wszystkie imprezy, które planuje na dany rok, pokazana jest wartość, ale – 

tak jak mówiłem – no jak byśmy spełniali wszystkie wnioski w stu procentach no to dochody 

byśmy musieli mieć na poziomie dwustu milionów a nie stu ośmiu. W trakcie roku, jak państwo 

wiecie – powtórzę to jeszcze raz – dokonujemy zmian w budżecie z tytułu dodatkowych 

dochodów, z tytułu nadwyżki budżetowej i pamiętamy o tych wnioskach, które są istotne. Tak 

samo jest w przypadku Centrum Kultury. Ja może bym poprosił panią Dyrektor Miś – Hanys  
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o informację na co ta kwota zostanie przeznaczona, bądź co nie było ujęte w pani budżecie w tym 

roku. 

Dyrektor MGCK Dorota Miś – Hanys – witam wszystkich bardzo serdecznie, witam burmistrzów, Szanownych 

radnych. Więc wyjaśniam. Wniosek został napisany o zwiększenie dotacji ze względu na 

poniesione koszty imprez, które zostały już zrealizowane a także imprez, które chcemy jeszcze do 

końca roku zrealizować. Były to koszty przekroczone festynów wiejskich przede wszystkim. Tutaj 

były to koszty wynajmu agregatów z Zakładu Gospodarki Komunalnej, które były po stronie 

sołectw i niestety już sołectwa nie miały na to pieniążków, więc zostały pokryte przez Centrum 

Kultury. Była to impreza „Fala Rocka” w Wójcicach, która też nie była planowana przez Centrum 

Kultury i tutaj jakby została zlecona nam organizacja tej imprezy. Był też koszt naprawy sprężarki 

w klimatyzacji, w sali 02, którą wynajmujemy od Centrum Sportu i Rekreacji, ten koszt też nie był 

uwzględniony w budżecie, więc też znalazł się w tym wniosku. No i także realizacje, które będą 

do końca roku, a nie zostały jakby ujęte w planie, czyli Jarmark Świąteczny, impreza właśnie  

z okazji Święta Niepodległości 11 listopada oraz 6 grudnia Mikołaj dla dzieci. Ważnym właśnie 

punktem w tym wniosku było przesunięcie imprezy „Dni Jelcza-Laskowic”. Ze względu na 

warunki atmosferyczne niestety musieliśmy być zmuszeni do przełożenia tej imprezy. Całe 

szczęście, że się udało powiązać wszystkie terminy artystów występujących tych, którzy mieli 

wystąpić 4 maja i impreza została przeniesiona na 29 czerwca. Wiadomo, że honoraria artystów 

jakby zostały, nie musieliśmy jakby dopłacać żadnych kwot, no ale cała infrastruktura imprezy, te 

wszystkie koszty musieliśmy ponieść, czyli: wynajem sceny, nagłośnienia, oświetlenia, cała 

infrastruktura czyli zaplecze sanitarne, hotele itd. To był jeden z największych kosztów w tym 

wniosku.  

 Są jeszcze jakieś pytania? To dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Marek Starczewski. 

Proszę uprzejmie. 

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, koledzy i koleżanki radni, ja chciałem 

powiedzieć tylko taką rzecz, to jak sięgam pamięcią odkąd jestem radnym, nie było takiego roku 

żebyśmy nie zwiększali dotacji dla jednostki budżetowej pt. Centrum Kultury. Albo chcemy mieć 

kulturę na odpowiednim poziomie a myślę, że taką mamy w naszym mieście i gminie, bo to się 

dzieje w tym zakresie na terenie miasta  i gminy jest naprawdę dla nas budujące i z roku na rok 

coraz bardziej widać efekty tej pracy Centrum naszego Kultury. Tam naprawdę jest grupa, bardzo 

wąska, ludzi, którzy – moim zdaniem, ja tak przynajmniej to oceniam i mam nadzieję, że 

większość z państwa też – no robią naprawdę rzeczy wspaniałe, bo zakres imprez, które się 

odbywają – my zawsze mówimy o tych imprezach największych, o tych imprezach, które są takie 

widoczne i czytelne dla nas: „Dni Jelcza-Laskowic”, różnego rodzaju święta, koncerty. Natomiast 

jest też szereg różnych rzeczy, które może gołym okiem nie są widoczne. To jak z kanalizacją, 

kładziemy rury pod ziemią i ludzie mówią no gdzie te pieniądze, a tam parę milionów złotych jest 

zakopane głęboko pod ziemią. Bo ludzi najbardziej interesuje to co jest widoczne na zewnątrz: 

chodniki, piękne ulice, oświetlenia itd. Natomiast koszta są niebagatelne zakopane właśnie w 

ziemi – chociażby kanalizacja. Dlatego uważam, że nie jest to coś nowego, co się pojawia, ale co 

roku te dotacje dla Centrum Kultury zwiększamy i myślę, że w kolejnych latach też będziemy to 

robić, bo chociażby to co powiedział Burmistrz, nie wszystkie jakby priorytety, które sobie założy 

Centrum w tym pierwotnym budżecie, no mogą być na początku realizowane, stąd są pewne 

cięcia. I druga rzecz, myślałem, że będzie autopoprawka do tego projektu. No jako ten znowu 

patriota lokalny ja bym jednak prosił żeby używać nazwy miejscowości Biskupice Oławskie. Nie 

ma Biskupic w gminie Jelcz-Laskowice – to tak na marginesie, bo myślę, że – nie wiem – może 

ktoś w końcu kiedyś zwróci uwagę i cofnie nam uchwałę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Łukasz Dudkowski. 

Proszę.  

Radny Łukasz Dudkowski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, to rzeczywiście, to 

tak jak pan radny Kozłowski też jest pierwszą kadencję, więc ja mogę też powiedzieć z racji też 

zajmowanej wcześniej funkcji, a z panią Dyrektor Dorotą Miś pracowaliśmy. Rzeczywiście było 

tak, że co roku ten budżet był zwiększany. Z tym, że – tylko już tak bez złośliwości pamiętam – że 

z reguły koledzy byli, albo się wstrzymywali, albo – bo przeciw nie byli – ale wstrzymywali się 

przy tych wnioskach twierdząc właśnie, że ten budżet powinien być szybciej pokazany w takiej 

kwocie jaka jest. W związku z tym rzeczywiście myślę, że to jest jeden z elementów łatwiejszej 

pracy dla pani Dyrektor, bo nie jest to przyjemne i z własnego doświadczenia, też mogę to 

powiedzieć, że robimy imprezy, na które do końca oczywiście nie wiemy jaka jest skala tych 

imprez. Jest to trudne, więc tym bardziej brawa dla pani Dyrektor i gratulacje, że w takiej trudnej 
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sytuacji sobie doskonale poradziła w tym temacie. Natomiast, rzeczywiście jest to – myślę, że – 

jeden z punktów, o których moglibyśmy porozmawiać przy budżecie żeby ten budżet Centrum 

Kultury – znając ograniczenia, o których pan Burmistrz też mówi, przy tworzeniu budżetu – był 

od samego początku już taki odpowiedni żeby, zwłaszcza przy okazji tych festynów wiejskich, bo 

widzę, że to z roku na rok się powtarza, też pani Dyrektor było po prostu łatwiej. 

 Jedno jeszcze tylko pytanie do wyjaśnień pani Dyrektor, które my oczywiście przyjmujemy, 

jeszcze raz o tych kwotach jeśli chodzi o współpracę z Centrum Sportu i Rekreacji pani była 

uprzejma powiedzieć tylko nam. Dokładnie tam chodziło o klimatyzację – tak? – jakiś remont, 

tak? – który myśmy jako Centrum musieli ponieść, tak? To było 60.000, tak? Dziewięć, okay. 

Rozumiem, dobra, okay. Dobra. Dziękuję bardzo. To tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Chciałam uprzejmie zapytać czy będzie złożona autopoprawka odnośnie nazwy miejscowości 

Biskupice Oławskie? Proszę uprzejmie, oddaję głos pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, autopoprawce podlegają 

jedynie kwoty ujęte w budżecie. Jeśli by się one zmieniły: zmniejszyły bądź zwiększyły i w ten 

sposób wpłynęły na budżet czy na wartości ujęte w tejże uchwale to pewnie złożylibyśmy takową 

autopoprawkę. Chcę powiedzieć panu radnemu, że od czterech lat przynajmniej ten opis, który 

państwo widzicie w budżecie „RS Biskupice”, skrót od Rady Sołeckiej Biskupice, ponieważ to nie 

jest nazwa własna zadania. I ten temat poruszany jest po raz któryś, choć kompletnie nie ma 

znaczenia dla samej uchwały budżetowej. Proszę zobaczyć, że inne zadania, zadania inwestycyjne, 

jeśli pojawia się faktycznie nazwa własna miejscowości Biskupice, jest opisane Biskupice 

Oławskie. To jest skrót, który państwo tak naprawdę widzicie tylko w tej rozszerzonej formie 

załącznika dotyczącego wydatków. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Wyjaśnienia zostały złożone przez panią Skarbnik. Czy 

pan radny ma wątpliwości jeszcze co do tej sprawy? Dobrze. 

 Proszę państwa, w takim razie nie widzę więcej osób, które chciałyby zabrać głos w tym punkcie. 

Chyba, że ktoś jeszcze z państwa w tej chwili się zdecyduje. Jeżeli nie to przechodzimy do 

głosowania. Proszę państwa, sprawdzimy kworum, ponieważ tutaj uległo ono zmianie. Bardzo 

proszę o potwierdzenie swojej obecności na sesji. Proszę państwa, 20 radnych jest na sali. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian 

budżetu miasta i gminy na 2019 rok proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest 

przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok, głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XV.115.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 października 2019 r. 

 

 w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 7: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019-2026. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy, proszę państwa, w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę 

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. 
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W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XV.116.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 października 2019 r. 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2019-2026. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie określenia 

wysokości rocznych stawek w podatku od środków transportowych na 2020 rok. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani Skarbnik Elżbieta 

Harań – Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w związku z tym, że na 

wspólnej komisji padło pytanie czy stawki podatku od środków transportu zostają podwyższone, 

czy obniżone, ja chcę państwu tylko powiedzieć, że te stawki podatku zostają na poziomie roku 

2019. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma żadnych pytań to przechodzimy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków 

transportowych na 2020 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XV.117.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 października 2019 r. 

 

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek w podatku od środków transportowych na 

2020 rok. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie 

rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja Wrocławska. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. 

Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, na komisji zadałem pytanie dotyczące kwoty, 

jaką Gmina płaciła za członkostwo w Stowarzyszeniu. Pan Burmistrz nie do końca był w stanie 

odpowiedzieć nam. Czy w tej chwili może udzielić takiej konkretnej informacji? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, ja proszę panią Skarbnik żeby przekazała takie 

informacje. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik Elżbieta Harań – Klimek. Proszę uprzejmie. 
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Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, wartość składek, które 

Gmina zapłaciła na rzecz Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Aglomeracji Wrocławskiej: 

- 2016 r. – 35.288 zł; - czytam bez groszówek, 

- w 2017 r. – 37.178 zł; 

- w 2018 r. – 41.522 zł; 

- w 2019 r. – 46.883 zł. 

I mogę państwu powiedzieć jaka była planowana kwota na 2020 r., ponieważ Stowarzyszenie 

również zwróciło się do nas z takowym pismem, byłaby to kwota 54.558 zł. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać 

jeszcze głos? Jeszcze raz pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – pani Skarbnik, a czy jest pani w stanie powiedzieć nam jakie 

imprezy i za jaką kwotę – tak orientacyjnie – były prowadzone przez to Stowarzyszenie, tam były 

imprezy na rzecz dzieci i chyba imprezy sportowe, taka była informacja. Czyli tak, jak Burmistrz 

Szponar powiedział, czy nam się to zbilansowało, czy się nam nie zbilansowało, bo to jest, m.in., 

też jeden z aspektów głosowania naszego czy warto wychodzić z tego Stowarzyszenia, czy nie. Bo 

jeżeli mamy dopłacać i nie mieć żadnych korzyści z tego no to wydaje mi się, że powinniśmy 

wyjść. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, no niestety nie jesteśmy w stanie 

obliczyć czy porównać te koszty po jednej i po drugiej stronie z prostej przyczyny, my bardzo 

często jesteśmy zapraszani na pewne wydarzenia, uczestniczymy, natomiast nie jesteśmy 

informowani co do kosztów tego udziału. Natomiast myślę, że tak w ciemno mogę powiedzieć, że 

na pewno to co jest nam zaproponowane, na pewno nie równoważy wysokości składek, to jest 

pewne. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Sprawdzimy kworum, bo zmieniła się sytuacja. Bardzo proszę państwa o potwierdzenie 

obecności. W tej chwili wszyscy radni są obecni na sesji. I, proszę państwa, poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja 

Wrocławska. Kto z państwa radnych jest za tym projektem uchwały proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja 

Wrocławska, głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -          19 

  przeciw - 0 

  wstrzymało się - 2 

   

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XV.118.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 października 2019 r. 

 

 w sprawie rezygnacji z członkostwa w Stowarzyszeniu Aglomeracja Wrocławska. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 10, to jest punkt, który dzisiaj wszedł do 

porządku obrad. Punkt brzmi:  Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego w 2020 roku. 

 Ponieważ nie mieliśmy tych materiałów na komisji, projekt uchwały będzie odczytany.  

I o odczytanie poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Proszę państwa, musimy sprawdzić kworum. Stan ulega zmianie. Jeszcze raz proszę o 

potwierdzenie kworum. Dziękuję bardzo. W tej chwili mamy 20 radnych na sali. I, proszę 
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państwa, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego w 2020 roku. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego w 2020 roku, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR XV.119.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 października 2019 r. 

 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2020 

roku. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 11: Informacja dotycząca funkcjonowania  

i wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, w kolejności, pan radny 

Tomasz Rygielski i później pan radny Michał Wolski. 

Radny Tomasz Rygielski – dziękuję pani Przewodnicząca. Państwo radni, panowie burmistrzowie, goście, 

szczerze to miałem nadzieję, że dzisiaj będzie na sesji pan Prezes Czubak na dzisiejszej sesji, bo 

zapowiadał się na tę sesję na ostatniej Komisji Skarg Wniosków i Petycji, na której był, 

powiedział, że dzisiaj będzie. Ja chciałem tylko powiedzieć tak, że jak państwo być może 

pamiętacie na jednej z pierwszych sesji w zeszłym roku zawnioskowałem i poprosiłem o taką 

analizę ZGK możliwości obniżenia opłat za wywóz nieczystości płynnych z tych miejscowości, 

które nie mają do dzisiaj kanalizacji. I powiem tylko tyle – ja wiem, że to nie jest w odniesieniu do 

sprawozdania za rok 2018, ale w związku z tym, że tamta sesja jeszcze była w tamtym czasie to 

chciałem do tego się odnieść. W wyniku spotkań i udziału w tych spotkaniach pana Prezesa jakoś 

udało nam się dobrnąć do takiego momentu kiedy ZGK pewnie decyzją pana Prezesa obniżyło 

rzeczywiście o pewna kwotę opłaty za wywóz nieczystości płynnych co spotkało się oczywiście  

z naszym, no z radością, że się tak wyrażę i mieszkańców, i też komisji, w której pan Prezes 

uczestniczył. I na ostatniej z komisji, w której brał udział pan Prezes, pan Prezes podał wiele 

takich dobrych danych, które dotyczyły wywozu nieczystości, to znaczy, że ten wywóz 

diametralnie, że tak powiem, się powiększył, diametralnie też się zwiększyła liczba umów, które 

zostały podpisane z ZGK przez mieszkańców w tych miejscowościach, w których tej kanalizacji 

nie ma. I pan Prezes – no nie  wiem czy mogę powiedzieć – zadeklarował, ale użył takiego słowa, 

że jest skłonny kolejno rozpatrzyć, czy możliwość kolejnego obniżenia tego opłaty za wywóz 

nieczystości płynnych i miał jak gdyby odnieść się do tego właśnie dzisiaj, na tej sesji i dlatego 

żałuję, że pana Prezesa nie ma. Nie wiem czy pan zastępca jest w stanie coś na ten temat 

powiedzieć, ale … Słucham? Pani. Przepraszam, bo ja już w tym zamieszaniu się pogubiłem kto 

skąd. Przepraszam. Pani zastępca czy jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, czy ma jakąś 

wiedzę na ten temat. Jednocześnie, korzystając z tego, że w sposób publiczny mam możliwość 

wystąpienia, więc zadaję pytanie. Jeżeli pani zastępca nie jest w stanie na to pytanie odpowiedzieć 

to zwracam się do pana Prezesa o informację czy jakiś, no nie wiem czy decyzja, ale czy już ma 

jakiś zamysł co do tego czy rzeczywiście będzie można jeszcze tę opłatę za wywóz nieczystości 

płynnych obniżyć ku zadowoleniu tych mieszkańców, szczególnie tych, którzy nie mają 

możliwości podłączenia się do kanalizacji po prostu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, dzisiaj pana Prezesa 

Czubaka nie ma, bo jest chory. Na sesji jest obecna pani Prokurent, która jest równocześnie 

główna księgową w naszej spółce i nie wiem czy pani chciałaby się w tej kwestii wypowiedzieć. 

Bardzo proszę. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę mi wybaczyć. Czy mogłaby pani nam się przedstawić? Bo ja już 

usiłowałam się … 

Prokurent ZGK Sp. z o.o. Anna Frąckowiak – dzień dobry. Anna Frąckowiak, Prokurent Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Jelczu-Laskowicach i jednocześnie Główna Księgowa. W odniesieniu do tematu 

dotyczącego wywozu nieczystości płynnych to chciałam poinformować, że faktycznie umów nam 

przybywa, m.in., z Wójcic dużo umów jest podpisanych. I w porównaniu do trzech kwartałów 

roku 2018 a 2019 to wzrost tych umów jest o 40%. Natomiast wywóz nieczystości płynnych w m
3
 

wzrósł nam tylko o 9%, a rentowność kształtuje się na poziomie 1% w porównaniu do roku 2018 

za trzy kwartały. Czy Zarząd podejmie decyzję o obniżeniu ceny o tym zadecydują wyniki na 

koniec grudnia jakie będziemy mieli. I trzeba wziąć przede wszystkim pod uwagę to, że wzrasta 

płaca minimalna od 2020 r., jak również wzrosną nam też koszty energii, tak że te czynniki, które 

wpływają najbardziej na stronę kosztową utrzymania naszej działalności. To wszystko. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W dalszej kolejności pan radny Michał Wolski. Proszę. 

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowna Rado, ja chciałbym zapytać  

o te dane przedstawione w raporcie, a konkretnie chodzi mi o taki dość wysoki odsetek jeżeli 

chodzi o bilans ścieków i wód w latach 2016 – 2018. Mianowicie, wychodzi z tej tabeli, że ¼ 

wody wpływającej do naszej oczyszczalni to jest woda, czy generalnie ścieki niefakturowane na 

1.200.000 m
3
, 319.000 m

3
 to jest woda niefakturowana, to jest bardzo duża ilość. I moje pytanie 

jest takie, bo to wygląda, że z roku na rok ta ilość tej niefakturowanej wody delikatnie maleje, 

natomiast nadal to jest ¼ wszystkie co wpływa. I teraz moje pytanie jest takie, bo wygląda na to, 

że stopień wykorzystania nominalnej zdolności oczyszczalni ścieków jest już mocno 

przekroczony, no i teraz czy my robimy coś by … Co to jest za woda tak dokładnie? I czy robimy 

coś żeby tej wody było nie ¼ wszystkiego co wpływa? Bo to wygląda na jakby koszt , który nam 

gdzieś ucieka. I może wtedy, gdyby jakoś to było, ten system był szczelniejszy, czy bardziej 

kontrolowany to może wtedy mielibyśmy parę złotych na to żeby obniżać, żeby coś się w ogóle 

dało obniżyć. 

 (…) 

 Punkt „b”, tak. Ja rozumiem, zmalała ze względu na to, że teraz jest suche lato. Ale nadal jest ¼ 

wody rozumiem, czyli każdy jeden litr na cztery wpływające pochodzi nie z jakby zafakturowanej, 

wykonanej usługi, to bardzo dużo. To znaczy ja tak pytam troszeczkę jakby żeby też się 

dowiedzieć jak to jest i dlaczego to jest tak dużo, i czy my jesteśmy w stanie zrobić coś żeby to 

było szczelniejsze w sensie systemu, nie tylko samych rur. Ja oddam mikrofon. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja bardzo przepraszam, bo zgłasza się do wypowiedzi pan Burmistrz 

Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak się składa, że parę lat 

spędziłem w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i na to pytanie postaram się państwu 

odpowiedzieć. Rzeczywiście, prawdą jest, że tych ścieków niefakturowanych – jak to powiedział 

pan radny Wolski – jest, przybywać pewnie nie przybywa, wynika to z dwóch powodów. Pierwszy 

powód to jest infiltracja wód gruntowych. Kanalizacja jest taka jaka jest, była realizowana, ta 

poniemiecka jest wbrew pozorom dobra, natomiast ta realizowana w latach radosnej twórczości 

jest taka, że ta infiltracja wód gruntowych jest bardzo duża i ciągła. Niezależnie czy pada deszcz, 

czy tego deszczu nie ma wody gruntowe infiltrują do kanalizacji, to jest jedna przyczyna. Druga 

przyczyna, proszę państwa, to jest spuścizna po dawnych Jelczańskich Zakładach 

Samochodowych. I nawet w tym roku ja zapisałem do planu budżetu, to jest jeszcze pod dyskusję, 

żeby przeznaczyć pewną kwotę na podjęcie działań, bo ja, będąc szefem Gospodarki Komunalnej 

kiedyś tam, próbowałem rozdzielić na terenie Jelczańskich Zakładów Samochodowych kanalizację 

deszczową od kanalizacji sanitarnej. To tam w jakimś sensie zaczęliśmy no i później moja kariera 

się skończyła. I do tego należy, proszę państwa, wrócić i to rozdzielić, bo oczywiście są i dachy,  

i ulice włączone jak to kiedyś się robiło, a tu włączymy jest rura to będzie – to trzeba rozdzielić  

i wtedy to się w części wyeliminuje. Nie wyeliminuje się tego w stu procentach, bo taka 

możliwość nie istnieje. Praktycznie kanalizacji ogólnospławnej w pojęciu definicji na terenie 

miasta i gminy nie mamy. Te systemy kanalizacji realizowane już w systemie PCV one są 

szczelne, natomiast mówimy tu o kanalizacji realizowanej jeszcze w systemie rur kamionkowych, 

rur betonowych, jak i studni – generalnie infiltruje to na studniach, tak że to jest przyczyna. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Marek Starczewski. 

Proszę bardzo. 

Radny Marek Starczewski – ja, idąc tokiem rozważań mojego kolegi Tomasza Rygielskiego, chciałbym też 

zaapelować, bo skoro już będzie Zarząd Spółki zastanawiał się ewentualnie nad tym obniżeniem, 
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żeby podjął jeszcze jeden temat podczas swojego spotkania. Proszę państwa, przed chwilą tu padło 

nawet to stwierdzenie, mianowicie chodzi mi o te agregaty prądotwórcze. Ciężko nam jest 

zaplanować w budżetach sołectw kwoty rzędu czterech czy pięciu tysięcy za wynajem agregatu.  

A kogo mamy wspierać? No przede wszystkim spółkę gminną, bo tak mi się wydaje, że jako znów 

patrioci lokalni powinniśmy tutaj korzystać z naszych. Obsługa bardzo dobra, sprawna, nie 

powiem złego słowa, bo też korzystam, korzystałem. Ale jednak jest to kwota zabójcza, bo mając 

dzisiaj do wyboru są firmy, które potrafią nam wykonać usługę nawet o połowę tańszą w tym 

zakresie. I taki byłby też mój apel żeby rozważyć taką możliwość obniżenia jednak kosztów 

chociażby może tylko właśnie dla naszych jednostek pomocniczych tych wynajmu agregatu czy 

agregatów na obsługę naszych imprez, bo no koszty są duże. Jeżeli policzymy ile jest festynów, na 

których korzysta się z agregatów czy imprez, to naprawdę nie dziwi mnie to, że trzeba zwiększać 

później te środki dla Miejsko – Gminnego Centrum Kultury. Stąd taka prośba, czy nie dałoby się 

rozważyć możliwości takiego no może bardziej innego potraktowania jednostek pomocniczych, 

które organizują, np., imprezy dla naszych mieszkańców, żeby ta godzina wynajmu agregatu 

jednak była trochę niższa, bo naprawdę są to poważne kwoty przy naszych szczupłych funduszach 

sołeckich. Nawet gdybyśmy chcieli zaplanować no to musimy to zrobić kosztem zupełnie innych 

zadań, a no każde z naszych sołectw organizuje jakąś tam imprezę w trakcie roku, gdzie no 

niestety musimy korzystać czy posiłkować się tymi agregatami właśnie prądotwórczymi. To taka 

prośba po prostu. Rozumiem, że jeżeli nie będzie możliwa no to szkoda. Ale gdyby rozważyć taką 

możliwość to myślę, że bylibyśmy tu wdzięczni. Nie wiem czy się wypowiadam też i w imieniu 

kolegi Jadczaka, który też organizuje tę swoją imprezę, czy nawet innych tutaj kolegów  

i koleżanek, bo naprawdę są to spore koszty. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Do dyskusji zgłosił się pan radny Robert Jadczak. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za udzielenie głosu. Tak jest. Właśnie, Szanowni państwo, tutaj kolega 

Starczewski dobrze, że ten temat podjął, w sumie też miałem kiedyś o tym zagadać – jakoś to 

uciekło. Proszę państwa, ja jestem tego zdania, jako Sołtys, że kiedyś nawet próbowałem panu 

Burmistrzowi podsunąć ten pomysł, ale to gdzieś uciekło, uważam, że Gmina w ogóle powinna 

mieć swój agregat nowoczesny, bo w tej chwili ten agregat, który jest na wyposażeniu ZGK, on 

wprawdzie działa, ale to jest stara maszyna. I tylko tutaj się podpiszę pod tym, co powiedział 

kolega Starczewski. Szanowni państwo my, organizując nasz festyn „Dni Miłoszyc”, w tym roku 

rozmawiałem z panem Prezesem, zrobił nam wycenę na usługę wynajęcia agregatu z obsługą, ze 

wszystkim, to było 6.400 zł brutto za określoną ilość godzin przez dwa dni. Nie było nas stać na 

ten agregat. Przypominam, jest to urządzenie bodaj trzydziestoletnie. Wynajęliśmy po prostu z 

firmy z Wrocławia, która się tym specjalizuje. Nowoczesną maszynę dostaliśmy, którą 

postawiliśmy pięć metrów za sceną – nie hałasowała – i kosztowało to 2.400 brutto za tę samą 

ilość godzin. Można? Można. Nie wiem dlaczego właśnie my sołtysi musimy takie wysokie stawki 

płacić. Powiem tak, ja bym chętniej zapłacił dla Gminy, dla ZGK, tylko żeby te pieniążki były 

bardziej przystępne, więc może warto by nad tym pomyśleć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja jednak wrócę do tych 

agregatów i ceny, bo jest na zewnątrz taniej, w Komunalce drożej. Proszę państwa, firma, która 

profesjonalnie zajmuje się tylko wynajmem agregatów, z tego żyje, te agregaty wynajmuje 

praktycznie dziewięćdziesiąt parę procent dni w roku, natomiast Komunalka ma agregat dla siebie, 

który jest, ma jakąś tam wartość, ma koszty amortyzacji i stosuje tylko dla siebie. Jeżeli policzymy 

koszty utrzymania tego agregatu, plus pracownik, który no musi tam akurat być, bo to musi być 

ciągnik, coś. I to, co powiedział radny Jadczak, ci profesjonaliści przywożą maszynę, która nie 

wymaga obsługi, pokazują tu jest enter, tu jest wyłącz i tylko tyle. Taki agregat stary i dlatego 

takie są koszty. Czy będzie kupiony nowy – na to pytanie nie umiem odpowiedzieć. Natomiast, 

mówię cena agregatu wynika z kosztów. Ba, jeżeli cena będzie niższa to będzie sponsoring. Jeżeli 

Zarząd Spółki stać na sponsorowanie imprez sołeckich – nie ma sprawy, ale to już decyzję 

podejmuje w tej materii Zarząd Spółki. Natomiast cena wynika bezpośrednio z kosztów. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 



 21 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy w takim razie do kolejnego punktu, który dotyczy Informacji 

o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 

2018/2019 – jest to punkt nr 12. 

 Do dyskusji zgłosił się pan radny Piotr Stajszczyk. Proszę bardzo. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Właśnie w tym punkcie chciałem zadać kilka pytań myślę, że do 

Burmistrza Szponara. Bo ta informacja, moim zdaniem, cały czas jest niepełna. Brakuje mi tutaj 

chociażby informacji o szkole w Wójcicach. Bo mamy informację na stronie czwartej, że 

Publiczna Szkoła Podstawowa, prowadzona przez Fundację „Elementarz” w Wójcicach, 

funkcjonuje, ale w tabeli pierwszej nie mamy informacji ani w żadnym innym miejscu nie 

zauważyłem żeby była informacja ile dzieci uczęszcza, ile jest tam oddziałów, jak to wszystko 

funkcjonuje – tej informacji mi brakuje. Podobnie jest z przedszkolami. Mamy w tabeli nr 2 

przedszkola, które są publiczne i niepubliczne, informacja o ilości dzieci, ale przecież Gmina – 

chyba, że się mylę – dopłaca też do innych przedszkoli, czy żłobko-przedszkoli prywatnych 

również. Nie ma tej informacji o dzieciach, a to pewnie taka informacja u pana widnieje dlatego, 

że dopłacamy do każdego dziecka. Jest dla mnie ta informacja niepełna. 

 A drugie pytanie to już tylko z ciekawości. Patrzę, czytam tutaj o konkursie, który był ogłoszony, 

na dyrektora szkoły nr 2. W sierpniu kończyła się kadencja, a konkurs ogłoszono bardzo szybko, 

bo w marcu. Czy to z czegoś wynikało? Chciałbym tylko dowiedzieć się co było powodem, że tak 

szybko ogłosiliśmy konkurs? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pozwolę nie zgodzić się z twierdzeniem 

pana radnego, że informacja nie jest pełna z prostej przyczyny ta informacja przedstawia przede 

wszystkim realizację zadań oświatowych przez jednostki oświatowe organizacyjne Gminy, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice. Natomiast przedszkola niepubliczne 

– organem prowadzącym są osoby prywatne. Szkoła w Wójcicach – natomiast organem 

prowadzącym jest Fundacja. Natomiast, oczywiście tej informacji trudno jest w pewnych, 

przedstawiając dane dotyczące szkół naszych publicznych, nie podawać również pewnych 

informacji dotyczących czy przedszkoli niepublicznych, czy szkoły w Wójcicach, bo faktycznie 

znajdują się na terenie naszej gminy. Dla przykładu, pewna informacja dotycząca przedszkoli 

niepublicznych jest, np., na stronie trzeciej tej Informacji, gdzie jest przedstawiona tabela nr 2: 

„Stan organizacji przedszkoli” i, m.in., jest podane: Przedszkole Publiczne nr 2 – liczba oddziałów 

9, liczba dzieci 222. Pozycja druga, Przedszkole Niepubliczne „Magdalenka” przy Alei Wolności 

w Jelczu-Laskowicach – liczba oddziałów 8 i liczba dzieci 183. I kolejno, Przedszkole 

Niepubliczne „Mikołajek” w Miłoszycach – liczba oddziałów 5, liczba dzieci 104.  

 Przy wynikach egzaminów również są podawane szkoły, w tym również i szkoła w Wójcicach – 

jeśli chodzi o wyniki tych egzaminów. Tak samo i w przypadku wyników w szkole, a właściwie  

w klasach gimnazjalnych, podawany jest Zespół Szkół, dla którego organem prowadzącym jest 

Powiat, a właściwie był Powiat Oławski a nie Gmina Jelcz-Laskowice. Przypomnę, że dwie 

kadencje bodajże temu Gmina przekazała prowadzenie Gimnazjum nr 1 Powiatowi. Tak że myślę, 

że informacja – moim zdaniem – jest jak najbardziej pełna, przedstawia faktycznie to co się działo 

przy realizacji zadań oświatowych w mieście i gminie Jelcz-Laskowice, w jednostkach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice. Natomiast pytanie, jeśli chodzi o 

pytanie dotyczące konkursu, proszę państwa, tak się składa, że konkurs faktycznie został 

ogłoszony w marcu, rozstrzygnięty został bodajże półtora miesiąca później i chodzi o wyłonienie 

kierownika jednostki, który będzie sprawował, będzie zarządzał jednostką od 1 września. 

Przypomnę, że do końca maja musimy zaprojektować, przyjąć projekt organizacyjny danej szkoły 

i dobrze by było, i tak jest ogólnie przyjęte praktyki, że jeżeli ogłasza się konkurs to wyłania się 

właśnie dyrektora, który będzie już zarządzał szkołą od 1 września, po to właśnie żeby 

uczestniczył w planowaniu właśnie organizacji jednostki na dany rok szkolny i to jest jedyny 

powód. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Ad vocem pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Ja spodziewałem się takiej odpowiedzi pana. Ja mam, panie 

Burmistrzu, pełną świadomość, że informacja jest oświatowa, dotyczy głównie tych szkół  

i przedszkoli, którymi zarządza Gmina – zgadza się. Ale, moim zdaniem, i będę przy tym się 

upierał, zadanie oświatowe nie jest tylko realizacją tego co robią nasze szkoły, czy nasze 

przedszkola publiczne, ale również to co robią takie fundacje chociażby jak „Elementarz” i inne 

prywatne przedszkola, które również wychowują u nas dzieci. Dlatego ja jednak wnioskuję do 

pana żeby w kolejnych materiałach takich również uwzględniać ilość dzieci, do których przecież  

dajemy dofinansowanie. Czy nie dajemy? Otrzymują takie przedszkola dofinansowania. Taka 
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informacja, zwłaszcza, że to co pan powiedział wcześniej, pan i tak wykorzystuje informacje 

chociażby o wynikach w nauce itd., jest tam wyniki egzaminów ósmoklasistów, pokazane wyniki 

również w Wójcicach. To dlaczego w tej Informacji nie możemy wiedzieć ile dzieci chodzi 

chociażby do tej szkoły? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Ad vocem pan Burmistrz Marek Szponar.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak jak powiedziałem wcześniej, 

wynika to z tego, że nie jesteśmy organem prowadzącym i pewnych danych po prostu mieć nie 

mamy i mieć nie raz nie możemy. Wyniki dostajemy z Kuratorium, więc jeżeli dostajemy wyniki 

ogólne dotyczące wszystkich faktycznie jednostek to możemy w tych materiałach to wykorzystać. 

Natomiast, jeszcze raz mówię, to, że płacimy, czy przekazujemy komuś dotację, nie upoważnia 

nas do tego, że możemy sprawować nadzór, np., merytoryczny nad tymi jednostkami, czy wręcz 

pedagogiczny, bo takie kompetencje niestety z tego tytułu nie posiadamy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję bardzo. Ad vocem – tak? – pan radny Piotr Stajszczyk po raz 

trzeci. 

Radny Piotr Stajszczyk – ja rozumiem. Ale nie mamy informacji do ilu dzieci dopłacamy do przedszkola? Nie 

mamy takiej informacji? Do prywatnych przedszkoli, chociażby do przedszkola „Tuptuś”, chyba 

mamy. Czy nie mamy informacji ile dzieci dostaje subwencję oświatową do szkoły w Wójcicach? 

Mamy. To dlaczego mówimy, że to jest jakaś tajemnica? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeżeli można, oczywiście, że mamy, ponieważ dotację 

przekazujemy co miesięcznie na podstawie wniosków (…) i są (…) raporty. Natomiast charakter 

tej informacji jest całkiem inny, on nie mówi o tym, że mamy informować Wysoką Radę czy 

mieszkańców co do ilości dotacji przekazanych na przedszkola niepubliczne. Jeżeli rozumiem, że 

pan radny wnioskuje żeby jeszcze ekstra, dodatkowo taką informację uwzględnić ja nie widzę 

problemu. Natomiast co do charakteru samego dokumentu, jak go się sporządza od wielu lat, jak 

się go powinno sporządzać no to niestety z panem radnym się nie zgodzę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  proszę państwa, do dyskusji zapisali się: pan radny Julian Kozłowski, pan 

radny Tadeusz Babski i w takiej kolejności proszę. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja chciałbym parę liczb przedstawić, bo mam sporo 

wątpliwości, podobnie jak pan radny Stajszczyk, odnośnie przedszkoli. I czy jest możliwość 

przedstawienia, bo techniczna możliwość jest rzucenia trzech slajdów, bo o liczbach inaczej się 

mówi jak się je widzi. Pytanie – nie wiem – do pani Przewodniczącej. Mogę tutaj parę liczb 

czytać, tylko to będzie czytanie, a inaczej jak się widzi te liczby. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to jest pytanie do pana Burmistrza, ponieważ nie jestem właścicielem 

sprzętu znajdującego się w Urzędzie i pan Burmistrz musiałby uruchomić swoje służby.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pytam pana Marcina, jest taka możliwość techniczna?  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pana mecenasa nie ma. Tutaj odpowiedź, której pewnie państwo nie 

słyszeli wszyscy, brzmi tak, że technicznie jest taka możliwość, natomiast nie wiadomo czy do 

końca można to by było prawnie jak to wygląda. 

Radny Julian Kozłowski – no dobrze to w takim razie postaram się te dane przedstawić … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – już jest pan mecenas i zaraz zadamy panu mecenasowi pytanie. Panie 

mecenasie, jest takie zapytanie do pana mecenasa, jak by pan radny był uprzejmy jeszcze raz 

sformułować i pan mecenas postara się odpowiedzieć. 

Radny Julian Kozłowski – chciałem powiedzieć o kilku liczbach, paru danych statystycznych i mam te dane na 

pendrive, no w takiej formie – to jest dokładnie to co tutaj. I chciałem o tych danych opowiedzieć 

tylko lepiej się mówi o danych liczbowych jeżeli te dane się widzi. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pytanie pana radnego dotyczyło czy możemy to wyświetlić na ekranie? Pan 

radny się zwrócił do mnie, natomiast tutaj pan Marcin obsługujący technicznie … Proszę państwa, 

dziesięć minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy w punkcie, który dotyczy realizacji zadań 

oświatowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice w roku szkolnym 2018/2019. Pan radny Julian 

Kozłowski poprosił o możliwość abyśmy zaprezentowali pewne dane, które pan radny 

przygotował. Z powodów takich prawnych zostało to w ten sposób zrobione, że każdy z państwa 
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otrzymał kserokopię. Poczekamy jeszcze chwileczkę na pozostałe osoby i poproszę pana radnego 

żeby pan przy mównicy skomentował tę tabelę. 

 Panie Burmistrzu, dzwonek jest od dwóch sesji zepsuty. Ja zgłaszałam to na poprzedniej sesji.  

To pan Burmistrz nie słuchał. 

 Panie radny, to ja uprzejmie proszę pana do mównicy. Już mówiłam to przed chwilką, państwo 

radni otrzymaliście kserokopie tych danych, które chciał zaprezentować nam pan radny i poproszę 

pana teraz o komentarz. 

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Udało się skserować, dostaliście państwo dane, które 

przygotowałem na tę sesję. I mamy tam pierwszą tabelę, gdzie pozwoliłem sobie zebrać wszystkie 

dane odnośnie ilości urodzin dzieci w gminie Jelcz-Laskowice w poszczególnych latach. No  

i widzimy tam w 2006 mamy 256 dzieciaczków, 250 itd., do ostatnich danych z roku 2018. Teraz, 

jeżeli skumulujemy trzy roczniki, w drugiej kolumnie, w trzeciej dokładnie, są skumulowane trzy 

roczniki, które podlegają akurat w danym roku, klasyfikują się do przedszkoli. Jak widzimy w tym 

roku to jest rocznik 2013, 2014 i 2015, to wychodzi nam 654 osoby młode. Z informacji, które 

mamy z raportu od pana Burmistrza, w przedszkolach mamy miejsc 509. Czyli, bazując na tych 

danych, w chwili obecnej około 140 miejsc dla dzieci nam w przedszkolach brakuje – co nie?  Jak 

popatrzymy kolejne lata są jeszcze trudniejsze, bo w przyszłym roku już mamy 691 dzieciaczków 

… wróć, przepraszam, w tym roku mamy 691, a w przyszłym roku już mamy 737 – bazując na 

danych o urodzeniach w gminie Jelcz-Laskowice. Tutaj jeszcze by było trzeba doliczyć migracje, 

bo jak przeglądałem dane odnośnie przyjęć do przedszkoli z tego roku to co najmniej kilka 

nazwisk było ewidentnie no (…) ze wschodu ludzi, którzy tutaj przyjechali i oni w tych 

statystykach nie są tutaj ujęci. Bazując na tych danych widzimy, że w tym roku brakuje nam 182 

miejsca w przedszkolach, w przyszłym roku 228, w kolejnym 228. Danych odnośnie urodzeń  

z tego roku jeszcze nie mamy, będziemy mieć to będzie można sprawdzić. Na drugiej stronie tutaj 

pozwoliłem sobie przedstawić na wykresie jak wygląda graficznie deficyt tych miejsc i od razu 

mówię bazuję na tym co było w raporcie, czyli ilość miejsc w przedszkolach, które zostało 

przedstawione w dzisiejszym raporcie, czyli 509. No dane mogą być troszeczkę inne, pan 

Burmistrz pewnie to sprostuje jeżeli coś jest nie tak, ale tak to się przedstawia. Czyli mamy rok 

2019, mamy 182 miejsca w przedszkolach nam brakuje, ale kolejne dwa lata, przyszły rok  

i kolejny będą trudniejsze, mamy około 40 miejsc nam będzie brakowało więcej według tych 

danych statystycznych. Możemy się zapytać czy to są wiarygodne dane, czy jest tak dobrze, czy 

jest tak źle. Więc pozwoliłem sobie, proszę państwa, sięgnąć do danych statystycznych odnośnie 

naszej gminy i gmin sąsiednich jak wygląda sytuacja odnośnie przedszkoli. Dane nie są 

najświeższe, rok 2016 z tym, że no w naszym przypadku nic się chyba nie zmieniło. Jeżeli chodzi 

o gminę Jelcz-Laskowice to na jedno miejsce w placówce wychowania przedszkolnego przypada 

1,21 dziecka i uczęszcza, na 1000 dzieci, 794. Mówiąc o procentach, czyli 79% dzieci uczęszcza 

do placówek wychowania przedszkolnego. Jak to wygląda gdzie indziej? Proszę państwa: 

- gmina Oława wiejska – 736, 

- gmina Oława miejska -  950, czyli ponad 90%, 

- Lubsza – 765, 

- Namysłów – 945, czyli też ponad 90%, 

- Bierutów – 605 – chyba najsłabiej wypada, 

- Czernica – 919, 

- Wrocław – 926. 

Na ostatniej stronie mam wykres, graficznie przedstawione jak to wygląda. I jak widzimy mamy 

tutaj liderów, czyli gminę Oława miejską, gminę Namysłów, gminę Czernica i gminę Wrocław. 

My gdzieś jesteśmy w środku stawki, ale chyba tak troszeczkę niżej tego środka. No najsłabiej 

wypada Bierutów, Lubsza i Oława. Celowo brałem te gminy, które sąsiadują z nami. No 

wypadałoby nam się nam, jako Radzie i panu Burmistrzowi, zastanowić nad tym, spojrzeć na ten 

problem, czy to jest problem. Bo uważam, że jeżeli u nas jest około, ponad 10% różnicy w ilości 

dzieci uczęszczających do przedszkoli u nas, a załóżmy w gminach: Oława, Czernica, no to jakoś 

trzeba było się zastanowić nad tym problemem. Bo, pytanie, co jest … dlaczego te wskaźniki  

są u nas takie? Dlatego, że dzieci nie chcą posyłać dzieci do przedszkoli, czy jest ograniczeniem 

ilość miejsc, dostępność tego? No i tyle, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie wiem czy pan radny chciałby 

żebym jego wystąpienie skomentował, czy jakoś się odniósł, czy nie, ponieważ opierał się 

niewątpliwie na danych statystycznych, jak przynajmniej przedstawiał, że są to źródła GUS-u  

i (…) nie ma podstaw żeby akurat je kwestionować, czy w nie nie wierzyć. Natomiast, proszę 
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państwa, co roku właściwie, przygotowując organizację roku szkolnego, czy organizację od 

pewnego czasu również przedszkoli publicznych, bardzo często zastanawiamy się jak 

zabezpieczyć ilość miejsc, według jakiego klucza, według jakiego sposobu. Ponieważ zwrócił pan 

radny uwagę na jedną zasadniczą rzecz – migrację. Ta migracja jest niestety w jedną i drugą 

stronę. Jeżeli się opieramy tylko na wydrukach z biura meldunkowego co do ilości osób 

urodzonych w poszczególnych latach okazuje się, że one są naprawdę bardzo mało precyzyjne, bo 

okazuje się, że w tej informacji, jak przychodzi do samych już zapisów, czy do przedszkoli, czy do 

zerówki, czy klasy pierwszej szkoły podstawowej, dużo dzieci nie ma na naszym terenie, one po 

prostu się wyprowadziły i są w innych miejscowościach Polski, czy wręcz poza granicami kraju. 

Jest również sytuacja odwrotna, że wiele osób przebywa na terenie naszej gminy a po prostu nie 

jest zameldowanych i przychodzi do realizacji obowiązku szkolnego, czy zapisów  

w przedszkolach, nagle faktycznie rodzice zgłaszają, pokazują, że jednak przebywają na terenie 

naszej gminy. Więc ustalanie naprawdę ilości jest bardzo trudne pod kątem zabezpieczenia ilości 

miejsc w przedszkolu czy w szkole. Dlatego, tak jak mówię, to będzie różniło się z danymi 

statystycznymi, bo nie może być spójne ze względu na również niespójne przepisy, które, np., nie 

ma obowiązku już de facto meldunkowego – on jest tylko jest w jakiś sposób inaczej 

interpretowany przez naszych współobywateli. Przedstawiamy dzisiaj informację dotyczącą zadań 

oświatowych. Pan radny skoncentrował się tylko na przedszkolu. Rozumiem, że problem 

przedszkola jest bardzo ważnym problemem w naszej gminie. Przypomnę, że przez 25 lat na 

terenie gminy Jelcz-Laskowice funkcjonowały same przedszkola niepubliczne. Więc dzisiaj brak 

miejsc w przedszkolu niepublicznym wynika, m.in., z tego faktu, że przechodzimy, faktycznie 

realizujemy tutaj, a staramy się przynajmniej realizować w pełni zadanie jakim jest prowadzenie 

przedszkoli publicznych. Przypomnę, że cały czas jesteśmy na etapie odzyskiwania drugiego 

przedszkola, które – mam nadzieję - że od 1 września zafunkcjonuje już jako Przedszkole 

Publiczne nr 1, z resztą taką uchwałę Wysoka Rada podjęła. Proszę państwa, jeśli chodzi o nabór 

do Przedszkola Publicznego nr 2, ja przypomnę, że według pana radnego brakuje 192, natomiast 

nie zakwalifikowało się do Przedszkola nr 2 – jeżeli dobrze pamiętam – 68 osób, czyli – jak pan 

widzi – już jest dosyć kolosalna różnica. Nie chcę tutaj znowu gmatwać sytuacji, ale w tym 

wszystkim, jeżeli zaczniemy tak liczyć, to wyliczylibyśmy, że w naszych przedszkolach sporo 

dzieci jest z terenu poza gminy Jelcz-Laskowice uczęszcza i również wiele dzieci naszych 

mieszkańców uczestniczy, czy uczęszcza do przedszkoli poza terenem gminy Jelcz-Laskowice. 

Jak pan widzi jest to problem naprawdę bardzo skomplikowany. Ten problem dostrzegamy 

przecież już od przeszło roku, gdzie również przecież pan Burmistrz poinformował jest decyzja co 

do nie tylko odzyskania budynku i utworzenia Przedszkola nr 1 na Alei Wolności, ale również 

budowy nowego przedszkola. Podejrzewam, że wybudowanie tego kolejnego przedszkola już 

powinno w zdecydowany sposób złagodzić problem wolnych miejsc w przedszkolu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, ja bym tak chciał dodać jedną kwestię, że w tym 

zestawieniu, które przygotował pan radny, bardzo dobrze stoi Namysłów i Czernica. Tylko trzeba 

pamiętać – proszę państwa – że tam bodajże od roku funkcjonują nowe przedszkola, stąd ilość 

tych miejsc w tych … 

 (…) 

 Szesnasty – tak? No to teraz pewnie jeszcze lepiej to by wyglądało. Ale to co powiedział mój 

zastępca, proszę państwa, no będziemy budować przedszkole publiczne nowe. Aplikujemy  

o środki finansowe i mam nadzieję, że dostaniemy, stąd no problem widzimy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, który dotyczy: Informacji o realizacji 

obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 

 Proszę państwa, jeżeli chodzi o radnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, wszystkie 

oświadczenia majątkowe zostały złożone z zachowaniem ustawowego terminu. Urząd Skarbowy 

w Oławie przesłał taką analizę, która dotyczy państwa radnych i w zakresie, który tylko państwa 

dotyczy, możecie państwo sobie w Biurze Rady sprawdzić jakie są ewentualne uwagi co do treści, 

co do państwa oświadczeń majątkowych. Błędy, które się pojawiają, to są błędy z roku na rok w 

zasadzie powtarzające się, dotyczące własności lub współwłasności małżeńskiej, nie przypisania 
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adresu nieruchomości a później, tam w kolejnej części, odniesienia się do tego adresu. No i błąd, 

który jest często, który się pojawia, że wpisuje się przychody a nie dochody. Dla nas 

najważniejsze jest to, że wszystkie oświadczenia zostały złożone w terminie i, że w związku z tym 

no nie ma jakby żadnych kłopotów. Proszę państwa, państwo dostaliście taką instrukcję 

wypełniania oświadczeń majątkowych – na początku kadencji – i ja myślę, że – ja nie będę teraz 

przytaczać tej instrukcji – państwo wszyscy sobie to dokładnie sprawdzacie. W razie wątpliwości 

też panie służą tutaj pomocą. Ja chciałam tylko powiedzieć jeszcze, że tak jak mówię, to co 

państwa dotyczy jest do wglądu, czy też tylko ten fragment jakby skserowany dla państwa, który 

państwa dotyczy. Jeżeli chodzi o Wojewodę Dolnośląskiego to dwa oświadczenia zostają 

przesłane panu Wojewodzie, które to oświadczenia dotyczą Burmistrza Bogdana  Szczęśniaka  

i Przewodniczącej Rady  Beaty Bejdy. Jeżeli chodzi o Burmistrza Jelcza-Laskowic, złożono 

oświadczenie majątkowe na rozpoczęcie kadencji 2018 – 2023. Oświadczenie majątkowe złożone 

z zachowaniem  ustawowego terminu i brak uwag do złożonych oświadczeń majątkowych. Jeżeli 

chodzi o mnie, złożono oświadczenie majątkowe na rozpoczęcie kadencji 2018 – 2023 ze stanem 

na dzień złożenia tego oświadczenia. Uwag nie stwierdzono. Oświadczenie majątkowe złożone  

z zachowaniem – to już czytałam – uwag. I teraz jest taka uwaga, w części A, w punkcie VIII 

oświadczenia majątkowego wykazane dochody różnią się od dochodów wykazanych w zeznaniu 

podatkowym za rok 2018. Dalszych uchybień do złożonego oświadczenia majątkowego nie 

stwierdzono. Po prostu, tak jak mówiłam, ten błąd, który się powtarza, przychody i dochody.  

 I, proszę państwa, nie wiem, pan Burmistrz też ma analizę oświadczeń majątkowych? Oddaje teraz 

głos panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych Burmistrzowi Jelcza-

Laskowic za okres od 26.10.2018 do 25.10.2019 r. Do złożenia oświadczenia majątkowego  

w oparciu o przepis art. 24h ustawy o samorządzie gminnym zobowiązane były osoby pełniące 

funkcje Zastępcy Burmistrza, Skarbnika, Sekretarza Gminy oraz kierownicy jednostek 

organizacyjnych Gminy, a także osoby będące członkami organu zarządzającego gminnymi 

osobami prawnymi oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Burmistrza. Osoby 

pełniące powyższe funkcje i czynności złożyły oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, 

tj. do 30 kwietnia roku 2019. Burmistrz Jelcza-Laskowic złożył swoje oświadczenie wraz z kopią 

zeznania o wysokości dochodu PIT Wojewodzie Dolnośląskiemu w ustawowym terminie. W dniu 

14 listopada 2018 r. wpłynęło do Burmistrza Jelcz-Laskowic oświadczenie majątkowe pani W.W. 

złożone na okoliczność zakończenia zatrudnienia i wygaśnięcia upoważnień do wydawania 

decyzji administracyjnych w dniu 30.10.2018 r.. W dniu 12.06.2019 r. wpłynęło do Burmistrza 

Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pani Anny Cichosz złożone na okoliczność nadania 

upoważnienia do podpisywania decyzji administracyjnych od dnia 14.05.2019 r.. W dniu 

05.08.2019 r. wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pana J.W. 

złożone na okoliczność zakończenia zatrudnienia na stanowisku Prezesa ZGM – TBS Sp. z o.o.  

w Jelczu-Laskowicach w dniu 31.07.2019 r.. W dniu 17.10.2019 r. wpłynęło do Burmistrza Jelcza-

Laskowic oświadczenie majątkowe pani M.G. złożone na okoliczność zakończenia zatrudnienia na 

stanowisku Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach w dniu 26.09.2019. 

W dniu 21.10.2019 r. wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pani 

Barbary Chmieluk złożone na okoliczność rozpoczęcia zatrudnienia na stanowisku Dyrektora 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach w dniu 27.09.2019 r.. W dniu 22.10.2019 r. 

wpłynęło do Burmistrza Jelcza-Laskowic oświadczenie majątkowe pana Marcina Bortkiewicza 

złożone na okoliczność rozpoczęcia zatrudnienia na stanowisku Prezesa ZGM – TBS Sp. z o.o. w 

Jelczu-Laskowicach w dniu 23.09.2019 r.. W wyniku analizy złożonych oświadczeń majątkowych 

nie stwierdzono nieprawidłowości. Złożone oświadczenia przekazane zostały do analizy 

odpowiednim Urzędom Skarbowym oraz opublikowane na stronie podmiotowej Biuletynu 

Informacji Publicznej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 14: Informacja dotycząca 

realizacji uchwał Rady Miejskiej za III kwartał 2019 r. 

 I oddaję głos panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak –  pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, nie będę odczytywał 

numeru uchwał tylko tytuł i data podjęcia, i stan realizacji. I tak, 26.07.br. Rada pojęła uchwałę  
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o udzieleniu przez Gminę Jelcz-Laskowice dotacji  celowej Województwu Dolnośląskiemu na 

realizację zadania w zakresie organizowania publicznego transportu zbiorowego w wojewódzkich 

kolejowych przewozach pasażerskich na odcinkach Wrocław Główny - Jelcz-Laskowice - 

Wrocław Główny i Wrocław Główny – Opole Główne - Wrocław Główny. I to zostało 

zrealizowane. 

 W sprawie zmian budżetu miasta i gminy na rok 2019, też 26.07.br. – uchwała ta jest realizowana. 

 Kolejna, w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 

lata 2019-2026 – tego samego dnia – jest realizowana. 

 W sprawie wprowadzenia programu pilotażowego pod nazwą „Jelczańsko – Laskowicki Bon 

Przedszkolaka” dla rodzin zamieszkałych na terenie gminy Jelcz-Laskowice – z tego samego dnia 

– opublikowana i zrealizowana, weszła w życie z dniem 1.09.br. 

 W sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze – 

z tego samego dnia – weszła w życie z dniem 1.09.br., jest realizowana. 

 W sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach.(ul. Zygmunta Krasińskiego) – z tego samego 

dnia 26 lipca – zrealizowana. 

 W sprawie nadania nazwy ulicy w Dziuplinie. (ul. Bajkowa) – z tego samego dnia – zrealizowana. 

 I ostatnia z tego samego dnia: w sprawie nadania nazw ulic w Miłoszycach. (ul.: Skautów, 

Zuchów i Szarych Szeregów) – zrealizowana. 

 Sesja 30.08.2019 r., sesja nadzwyczajna: Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 

2019 rok. – data podjęcia 30 sierpień, jest realizowana. 

 Uchwały z dnia 27.09.2019 r. 

 Pierwsza na tej sesji dotyczyła zmian budżetu miasta i gminy na rok 2019. – zrealizowana. 

 W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2019-2026. – zrealizowana. 

 Z tego samego dnia, w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

zwolnień z podatku od nieruchomości na rok 2020. – opublikowana, oczekuje na realizację. 

 Kolejna uchwała z 27 września, w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice. – z tego samego dnia – 

opublikowana, realizowana. 

 Kolejna uchwała z tego samego dnia, w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego. – realizowana. 

 Kolejna z tego samego dnia, w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej nr 111509 D ul. Józefa 

Bożka w Jelczu-Laskowicach. – opublikowana, realizowana. 

 W sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. (ul. Stalowa) 

– opublikowana, realizowana. 

 Kolejna uchwała w dacie 27 wrzesień 2019, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy części działki nr 10/4 AM-32, obręb ewidencyjny Laskowice  

z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. – realizowana. 

 I ostatnia z dnia 27 września, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

części działki nr 10/57 AM-34, obręb ewidencyjny Laskowice z dotychczasowym dzierżawcą oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. – 

została zrealizowana. 

 Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jest to punkt nr 15: Wolne wnioski. Czy w tym punkcie ktoś z państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 

 



 27 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 16: Komunikaty organów Gminy. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i ostatni punkt dzisiejszej sesji, punkt nr 17: Zakończenie obrad XV Sesji 

Rady Miejskiej. 

 Niniejszym zamykam obrady dzisiejszej sesji. Dziękuję państwu za obecność i życzę miłego 

popołudnia. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 14.55 zakończyła obrady  

XV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

 

   

  

 

 

 

  

 


